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Tiskovina                                                                         Poštnina plačana pri pošti 2253 Destrnik

Pisani svet Urbančanov

Vsem občankam 
in občanom želimo prijetno 

praznovanje dneva državnosti, 
da bi imeli radi svojo državo in da bi 

tudi država spoštovala vsakega svojega 
državljana ter prispevala k njegovi blaginji. 
Želimo, da bi našo prelepo deželo in naš lep 
slovenski jezik na sončni strani Alp ohranili 

zanamcem.

Župan Vladimir Vindiš, 
občinski svet in 

občinska uprava 
Občine Destrnik
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Občan 
            Pisani svet Urbančanov

Listina o sodelovanju 
med Občino Destrnik (Slovenija) in Općino Petrijanec (Hrvaška)

Izdajatelj: Občinski svet Občine Destrnik
Uredništvo: Zmagoslav Šalamun, Tadej 
Urbanija, Tanja Hauptman, Nada Zupanič in Nina 
Zorman.
Glasilo prejemajo vsa gospodinjstva v občini 
Destrnik brezplačno.
Medij OBČAN - GLASILO OBČINE DESTRNIK 
je vpisano v razvid medijev pod zaporedno 
številko 275.
Naslov uredništva: OBČAN, Vintarovci 50, 2253 
Destrnik.
Telefon: 02 761 92 50
Telefaks: 02 761 92 52
E pošta: clanki@casopis-obcan.si
Časopis OBČAN izhaja v nakladi 920 izvodov.
Prva številka časopisa Občan je izšla 25. julija 
1996.
Odgovorni urednik: Zmagoslav Šalamun
Lektorica: Bojana Kolenko
Zasnova, celostna podoba, oblikovanje in 
elektronski prelom: Pika, Zmagoslav Šalamun, 
s.p., http://www.kreativne-resitve.eu, 
070 670 740.
Tisk: Tiskarna Grafis, Požeg 4, Rače.

  OBČINA DESTRNIK                                      OPĆINA PETRIJANEC 
                                                          

Destrnik, 24. maj 2014

PREAMBULA
Prijateljstvo dobrih ljudi – je temelj prijateljstva in sodelovanja med društvi, lokalnima 
skupnostma, narodoma in državama.

1. člen
Župana občin, kot predstavnika lokalnih skupnosti, v dobri veri podpisujeta to listino, 
katere glavni cilj je vzpostaviti dolgoročno sodelovanje, ki temelji na medsebojnem 
razumevanju in spoštovanju različnosti.

2. člen
S svojim podpisom izražata namen, da vlagata napore pri zagotavljanju možnosti 
medsebojnega sodelovanja svojih občanov.

3. člen
S to listino se podpisnika zavezujeta spodbujati prijateljstvo, medsebojno spoštovanje 
in solidarnost v okviru svojih lokalnih skupnosti, zlasti na področju turizma, športa, 
gospodarstva, gasilstva ter humanitarnih dejavnosti, strokovnega razvoja, socialne 
solidarnosti in varstva okolja.

4. člen
Podpisnika listine se zavezujeta, da bosta sodelovala pri obveščanju svojih občanov 
o posebnostih vsakega od njiju, spodbujala bosta organizacije civilne družbe, 
izobraževalne institucije in druge institucije na svojem območju z aktivno izmenjavo 
informacij, izkušenj ter najboljših praks – z namenom razvoja skupnih aktivnosti, pobud 
in projektov.  Še posebej pomembna področja, pri katerih je sodelovanje izredno 
pomembno, so humanitarna dejavnost – gasilstvo, kultura, ohranjanje tradicije in šport 
– z namenom, da se poveča duh povezanosti v različnosti, predvsem med mladimi.

5. člen
Ta dokument predstavlja temelj za bodoče sodelovanje in skupno prizadevanje za 
uresničitev ciljev, ki bodo prispevali k razvoju ter stabilnosti Evrope, v kateri vsi živimo 
in želimo delati.

6. člen
Listina o  sodelovanju začne veljati na dan podpisa in ostane v veljavi, dokler se ena od 
občin ne odloči, da jo bo preklicala.

 

Općina Petrijanec                                                                                        Občina Destrnik    



Prireditve ob 16. občinskem prazniku Občine Destrnik so potekale 
od sobote, 17. maja, do nedelje, 1. junija. Osrednja slovesnost je 
potekala na predvečer farnega žegnanja v soboto, 24. maja, v 
športni dvorani na Destrniku.
Slovesnost so s himno in pesmijo Slovenec sem pričeli člani 
Destrniškega okteta pod vodstvom Marije Stöger. Ob njih so v 
kulturnem programu nastopili še pevci MePZ Ojstrovec, ki ga vodi 
Aleksandra Papež, s plesom so prireditev popestrili člani in članice 
srednje folklorne skupine Kulturnega društva Destrnik.

Slavnostni govornik župan Vladimir Vindiš

Slavnostni govornik na prireditvi je bil župan Občine Destrnik 
Vladimir Vindiš, ki je spregovoril o dosežkih v zadnjih dveh 
letih in izpostavil zaključeno poslovno cono Janežovski Vrh, v 
okviru katere so zgradili tudi temelje za novi vrtec. V Desencih 
in Levanjcih so izvedli rekonstrukcijo javne razsvetljave in 
električnega omrežja. Na Drstelji so sanirali nelegalno deponijo 
gradbenih odpadkov in dokončno rešili problem azbestne kritine, 
ki so jo zbirali po ujmi 2008.
Dejal je, da so v zadnjem letu veliko truda vložili v pripravo 
dokumentacije za pridobitev sredstev sofinanciranja iz 
regionalnega razvoja v 8. razpisu za bodoči vrtec. Uspeli so pridobiti 
sredstva za energetsko sanacijo osnovne šole, ki se pravkar 
začenja, zaključena pa bo avgusta. V zaključni fazi je izdelava 
dokumentacije za komunalno ureditev vasi Drstelja, Ločki Vrh in 
Svetinci. Pred občinskim praznikom so pričeli rekonstrukcijo ceste 
in komunalne infrastrukture v delu vasi Janežovski Vrh. Župan je 
pohvalil delo v društvih in dodal: »Dolžnost celotnega vodstva 
občine z županom na čelu je, da po svojih najboljših močeh 
ustvarjamo pogoje za uspešno delo in kakovostno življenje 

občanov ter za uspešen razvoj in napredek. To pa vsekakor ne 
bi bilo mogoče brez enotnosti in zavzetosti občinskega sveta 
in učinkovitosti ter strokovnosti občinske uprave, katere delo je 
zaupanja in pohvale vredno. Omeniti je treba še trud direktorja 
javnega podjetja Gradnje in ravnatelja osnovne šole in vrtca, ki s 
svojim delom prispevata k razvoju, zato tudi njun trud ne sme biti 
prezrt.« Menil je tudi, da je treba v odločanje o prihodnosti občine 
vključiti najširši krog občanov, zato jih je pozval k dejavnemu 
sodelovanju pri načrtovanju in realizaciji projektov v prihodnje. 

Priznanja športnikom

V sklopu praznovanj občinskega praznika je potekalo tudi več 
športnih prireditev. Na osrednji slovesnosti sta župan Vindiš ter 
predsednik Športnega društva Destrnik Damjan Žerjav podelila 
priznanja in pokale. Na šahovskem turnirju je slavil Mitja 
Kramberger iz ŠD Destrnik pred Igorjem Ilijažem in Antonom 
Butolenom, oba iz ŠD Ptuj. V tenisu – na občinskem prvenstvu 
moških dvojic sta bila najuspešnejša Milan Šteger in Milan Jurič, 
drugo mesto sta zasedla Robert Halužan in Aleksander Potrč, 
tretje pa Dušan Kos in Miran Zorko. 

Priznanja študentom 

Na slovesnosti so podelili tudi priznanja župana študentom, ki so 
uspešno zaključili dodiplomski ali podiplomski študij. Podelila sta 
jih župan Vladimir Vindiš in podžupanja Simona Lacko. Prejeli so 
jih: Sara Kramberger za uspešno zaključen študij na Filozofski 
fakulteti Univerze v Mariboru in pridobljen strokovni naslov 
profesorica sociologije in angleščine, Anita Simonič za uspešno 
zaključen študij na Zdravstveni fakulteti Univerze v Ljubljani in 
pridobljen strokovni naslov diplomirana delovna terapevtka, 
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Zmagoslav Šalamun

Osrednja slovesnost ob občinskem prazniku
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Osrednja slovesnost je potekala v športni dvorani na Destrniku

Zbrane je nagovoril župan občine Destrnik Vladimir Vindiš

Prejemniki pokalov skupaj z županom Vladimirjem Vindišem

Priznanja študentom sta podelila župan Vladimir Vindiš in podžupanja Simona Lacko 
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ZLATO PRIZNANJE
Janez Zelenik – za požrtvovalno delo na področju kmetijstva
Janezu Zeleniku iz Levanjcev 6 je bilo kmečko življenje položeno 
že v zibelko. Čeprav je bilo takšno življenje trdo, se je odločil, da 
bo na kmetiji vztrajal in poskušal kaj izboljšati. Zaradi razmer, ki 
mu niso namenile posebnih možnosti šolanja, ni obupal. Bil je 
priden in je novo znanje pridobival s svojo nadarjenostjo, ko se 
je udeleževal različnih predavanj ter ogledov, in s  posnemanjem 
svojih stanovskih prijateljev.
Kmetijo je začel hitro posodabljati. Zgradil je farmo za rejo 
piščancev, kmetijo pa iz mešane živinorejske preusmeril v sodobno 
prašičerejsko in jo povečal z dokupom zemlje. Na kmetiji, ki danes 
obsega 40 hektarjev, v turnusu redi 18.000 piščancev in do 700 
prašičev.
Veselje s kmetijskimi stroji ga je povezalo s sovaščani, s katerimi 
je v strojni skupnosti kupil nekaj strojev. Uspešnost in marljivost 
sta mu pomagali do nakupa najsodobnejše uvožene kmetijske 
mehanizacije in traktorjev, s katerimi je pokazal pravo pot za 
nadaljnji razvoj kmetij v Levanjcih ter okolici. Letos se mu je 
uresničila tudi dolgoletna želja po nakupu mostne tehtnice za 
tehtanje velikih tovorov. Povezal je 17 sovaščanov in kmetov iz 
okoliških vasi, da je nastala vaška skupnost Tehtnica Levanjci, ki ji 
je v solast odstopil parcelo za postavitev mostne tehtnice. Je eden 
večjih investitorjev in je tudi največ sodeloval pri njeni izgradnji.
Janez Zelenik je član Perutninarske zadruge in Kmetijske zadruge 
Ptuj, v kateri je predsednik nadzornega odbora področne zadruge 
Rogoznica. Je tudi član melioracijskega odbora za vzdrževanje 
hidromelioracijskih sistemov v Levanjcih in okolici, ki so vzorno 
ter cenovno ugodno vzdrževani. V občini je tudi član odbora za 
kmetijstvo.
Janez s svojim znanjem, z delavnostjo, uspešnostjo in dobro voljo 
uspešno vpliva na medsebojne odnose ter prispeva k razvoju 
Levanjcev in njihove okolice.

SREBRNI PRIZNANJI
Društvo kmetic Destrnik –  za požrtvovalno delo in uspešno 
vključevanje v družabno življenje v občini Destrnik 
Društvo kmetic Destrnik je bilo ustanovljeno 1997. Članice 
sodelujejo na različnih razstavah in prireditvah, kot so občinski 
in kmečki praznik, srečanje starejših, kolesarjenje, Dobrote 
slovenskih kmetij …, same pa nas vsako leto razveselijo ob veliki 
noči, ko v župnišču pripravijo že kar tradicionalno razstavo.
S svojimi kulinaričnimi izdelki (s pecivom in kruhom iz krušne peči 
ter z domačimi gibanicami …) navdušujejo obiskovalce od blizu 
in daleč. Redno se udeležujejo delavnic, seminarjev in predavanj.
Od leta 2002 društvo vodi ga. Alenka Gregorec. 

Jožica Lacko –  za 20 let delovanja v gostinstvu
Družina Lacko je leta 1994 odprla vrata Okrepčevalnice Turizem 
na vasi Lacko na Drstelji. Takrat manjši gostinski lokal je domačim 
in tujim gostom ponujal domačo in pristno hrano ter pijačo iz 
domačega vinograda. Delo je v gostinskem lokalu dobila skoraj 
cela družina, ki je z veliko truda in trdega dela počasi širila 
prostore, da lahko danes ponudijo velik prostor, v katerem se 
lahko srečujemo, praznujemo ali izobražujemo.
Za renski rizling, pridelan v vinogradu z okrog 7000 trsi, so prejeli 
nagrado amfora. Svoje goste radi presenetijo s pokušnjo vin v 
domači kleti, kjer zori doma pridelano vino.
Okrepčevalnica Turizem na vasi Lacko je vsa leta ponujala streho 
različnim srečanjem društev in vaškega odbora.
Do sedaj so se zelo trudili, da so s svojo ponudbo domačim in 

Letošnji prejemniki         
občinskih priznanj

Nataša Imenšek za uspešno zaključen študij na Fakulteti za 
kmetijstvo in biosistemske vede Univerze v Mariboru ter pridobljen 
strokovni naslov diplomirana inženirka kmetijstva, Aleš Požegar 
za uspešno zaključen študij na Fakulteti za šport Univerze v 
Ljubljani in pridobljen strokovni naslov profesor športne vzgoje, 
Jana Kopše za uspešno zaključen študij na Pedagoški fakulteti 
Univerze v Mariboru in pridobljen strokovni naslov profesorica 
razrednega pouka, Anja Pukšič za uspešno zaključen študij na 
Pedagoški fakulteti Univerze v Mariboru in pridobljen strokovni 
naslov profesorica razrednega pouka, Nuša Kocpek za uspešno 
zaključen študij na Višji strokovni šoli DOBA Maribor in pridobljen 
strokovni naslov poslovna sekretarka, Karmen Koser za uspešno 
zaključen študij na Fakulteti za zdravstvene vede Univerze v 
Mariboru in pridobljen strokovni naslov diplomirana medicinska 
sestra, Mateja Potrč za uspešno zaključen študij na Filozofski 
fakulteti Univerze v Ljubljani in pridobljen akademski naslov 
magistrica znanosti s področja modernega nemškega jezika ter 
Elizabeta Fras za uspešno zaključen študij na Fakulteti za državne 
in evropske študije Brdo pri Kranju ter pridobljen strokovni naslov 
magistrica javne uprave.

Pet bronastih, dve srebrni in eno zlato občinsko priznanje

Predsednica odbora za priznanja Urša Zver in župan Vladimir 
Vindiš sta podelila tudi občinska priznanja. Najvišje – zlato 
priznanje je prejel Janez Zelenik za požrtvovalno delo na 
področju kmetijstva. Prejemnika srebrnih priznanj sta Jožica 
Lacko za 20 let požrtvovalnega delovanja na področju gostinstva 
in Društvo kmetic Destrnik za požrtvovalno delo in uspešno 
vključevanje v družbeno življenje v občini Destrnik. Podeljenih je 
bilo tudi pet bronastih priznanj, ki so jih prejeli: Viktor Žampa 
za 20 let delovanja na področju obrti, Anton Sever za aktivno in 
požrtvovalno delo na področju kmetijstva in aktivno sodelovanje 
v družabnem življenju v občini Destrnik, Boris Bajec za aktivno 
sodelovanje v Prostovoljnem gasilskem društvu Destrnik, Marjan 
Stajnko za 20 let delovanja na področju obrti ter Turistično 
društvo Destrnik za projekt Od lanu do platna – za ohranjanje 
kulturne dediščine. 

Listina o pobratenju in pozdrav s sosednje Hrvaške
Ob koncu je zbrane na prireditvi pozdravil tudi župan Petrijanca s 
sosednje Hrvaške Vladimir Kurečić, se v imenu delegacije zahvalil 
za prisrčen sprejem in Destrničanom čestital ob občinskem 
prazniku ter dejal, da je prepričan, da se bodo na osnovi podpisane 
listine stkala številna prijateljstva. 

Župana obeh občin sta si izmenjala tudi podpisani listini o 
sodelovanju. Po končani slovesnosti je potekalo družabno 
srečanje. 
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Prejemniki občinskih priznanj skupaj z županom Vladimirjem Vindišem in predsednico odbo-
ra za priznanja Uršo Zver
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tujim gostom, ki so jih obiskali v idilični vasi Drstelja, predstavili 
tudi občino Destrnik in njene lepote.

BRONASTA PRIZNANJA
Boris Bajec –  za dejavno sodelovanje v Prostovoljnem 
gasilskem društvu Destrnik
Boris Bajec je član PGD Destrnik od 1. januarja 1999. V društvu 
deluje na organizacijskem področju, skrbi za pravne zadeve in se 
redno udeležuje delovnih akcij. Bil je tajnik društva, član komisije 
za priznanja in odlikovanja ter častnega razsodišča društva.
Trenutno je predsednik častnega razsodišča Gasilske zveze 
Destrnik, namestnik predsednika PGD Destrnik in predsednik 
disciplinske komisije PGD Destrnik.
Je tudi predsednik občinske volilne komisije Občine Destrnik.

Anton Sever –  za dejavno in požrtvovalno delo v kmetijstvu 
ter za dejavno sodelovanje v družabnem življenju v občini 
Destrnik 
Anton Sever ima doma vzorno urejeno kmetijo, na kateri se ukvarja 
z govedorejo in s prašičerejo. Za laški rizling iz svojega vinograda 
prejema visoka priznanja.
V občini je dejaven na mnogih področjih. Že 20 let je član Lovske 
družine Destrnik; pred dobrim desetletjem sta z g. Mirom Kokolom 
povezala v skupino destrniške korante, ki jih je vodil. Udeleževali 
so se različnih srečanj po Sloveniji in v tujini ter tako ponesli 
ime občine Destrnik tudi preko meja. Je član upravnega odbora 
turističnega društva in mu pomaga s svojimi idejami ter z delom.
Ob zahtevnem delu strojevodje pri Slovenskih železnicah skrbi 
tudi za družabno življenje in za ohranjanje kulturne dediščine 
na Drstelji. Sodeloval je pri obnovi križa, vsako leto pomaga 
pri pripravi adventnega venčka okrog njega; bil je pobudnik 
kresovanja ob 1. maju, ki je letos potekalo že enajstič, in idejni 
vodja 7. bala.

Marijan Stajnko –  za 20 let delovanja v obrtništvu
Marijan Stajnko je podjetnik z 20-letno tradicijo v gumarstvu; 
izdeluje posebna tesnila.
Kot vaščan Drstelje vedno pomaga pri različnih delovnih akcijah, 
družabnem življenju in v športu. Mladi si na njegovem igrišču 
radi krajšajo urice z nogometom. Je tudi naravovarstvenik, saj se 
rad udeležuje vsakoletne čistilne akcije in vzorno poskrbi tudi za 
okolico svoje hiše. Kot vaščan je včasih kritičen, vendar njegove 
ideje na Drstelji in zanjo izboljšajo veliko stvari.

Turistično društvo Destrnik –  za ohranjanje kulturne dediščine 
s projektom Od lanu do platna
Člani Turističnega društva Destrnik pod vodstvom g. Ivana 
Hauptmana so se lani javnosti predstavili s projektom Od lanu do 
platna. Je zelo obsežen, saj so ga povezali v bogato zgodbo, polno 
smeha, solz, truda, ljubezni in zgaranih rok. Mnogi posamezniki 
se trudijo in skrbijo, da se bogata tradicija te rastline nadaljuje in 
neguje, s čimer ohranjajo tudi ljudske običaje.
Posamezne faze pridelave in predelave lanu so med drugim 
opisali tudi v brošuri, ki jo lahko dobimo domačini ter turisti. 
Projekt prikazujejo ob najrazličnejših priložnostih. Za njegovo 
predstavitev in promocijo občine Destrnik pa so člani izdelali tudi 
spominčke, in sicer laneni prtiček, vrečko lanenega semena ter 
stekleničko lanenega olja.
Želijo si, da bi tako povečali zanimanje javnosti za podeželje, da bi 
osvežili turistično ponudbo in obnovili ter predstavili kulturne in 
naravne znamenitosti na podeželju.

Viktor Žampa –  za 20 let delovanja v obrtništvu
Viktor Žampa je otroštvo preživel v Levanjcih. Po končani osnovni 
šoli je nadaljeval z izobraževanjem na poklicni avtomehanični šoli v 
Mariboru. Po zaključku je 3-letno učno dobo opravljal v takratnem 
Kmetijskem kombinatu Ptuj, PE Tehnoservis, kjer se je leta 1974 

tudi zaposlil. Med delom je nadaljeval šolanje na tehnični strojni 
šoli v Mariboru. Do 1978 je opravljal delo v delavnici za popravilo 
traktorjev in tovornih vozil, kasneje se je specializiral za popravilo 
dizelskih tlačilk.
Na Tehnoservisu je bil zaposlen do 1994. Takratni položaj je 
privedel do tega, da je 1. 9. 1994 doma odprl svojo delavnico, kjer 
še danes popravlja traktorje in dizelske tlačilke ter opravlja druga 
manjša opravila.
Poleg tega z veseljem priskoči na pomoč ženi pri delu na kmetiji in 
opravlja dela s traktorjem.
Dobitnikom priznanj čestitamo.

Uredništvo Občana

Tadej Urbanija

Otvoritev poslovne cone 
Janežovski Vrh

Zadnje leto so gradbena dela na hribu pod šolo in poslovno stavbo 
v Janežovskem Vrhu potekala zelo intenzivno. Gradnja poslovne 
cone je vidno napredovala, uradno otvoritev pa dočakala na dan, 
ko je bilo praznovanje 16. občinskega praznika na vrhuncu. 
Slavnostni dogodek se je začel s kratkim kulturnim programom, 
za katerega sta poskrbela učenca tretjega razreda matične šole 
na Destrniku Nina Horvat in Denis Koser ter dokazala, da jima gre 
igranje harmonike dobro od rok. 
Sledil je govor župana, ki je vidno zadovoljen med drugim 
poudaril, da je bila poslovna cona v Janežovskem Vrhu osrednja 
investicija v občini v času njegovega skrajšanega županovanja, 
hkrati pa že pogledal v prihodnost in izrazil željo ter voljo, da bo 
na ploščadi ob igrišču kmalu stal tudi vrtec. Morda je to razlog, da 
sta mu ob slavnostnem prerezu traku pomagala Maks Sužnik in 
Lana Hanželj, ki obiskujeta destrniški vrtec. 
Poslovno cono, ki jo je blagoslovil farni župnik Jože Škofič, so prvi 
prevozili starodobniki, kakršnih danes na cestah ne srečujemo več. 
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Tadej Urbanija

Slavnostna seja in prijateljski 
odnosi s Petrijancem

Slavnostna seja občinskega sveta ob praznovanju 16. občinskega 
praznika Občine Destrnik je minila v prazničnem vzdušju. Župan 
je v svojem nagovoru občinskemu svetu poudaril, da so rezultati 
dela zadnjih dveh let, kolikor traja njegov mandat, vidni. Želel 
bi si še več, a so investicije povezane z denarjem, ki ga v teh 
turbulentnih časih ni na pretek. Kot rezultat svojega županovanja 
je poleg ostalih del, ki so jih opravili v zadnjih dveh letih, izpostavil 
dokončanje poslovne cone v Janežovskem Vrhu, v sklopu katere je 
načrtovan tudi težko pričakovani vrtec.  
Zbrane so pozdravili tudi vsi trije predstavniki političnih strank in 
list, ki so zastopane v občinskem svetu. Prva je svetnike in občinsko 
upravo pozdravila podžupanja Simona Lacko, ki je izrazila veselje, 
da so svetniki kljub trenjem, o katerih poročamo s sej sveta, staknili 
glave pri nekaterih pomembnih projektih za občino. Povedanemu 
sta se pridružila tudi predstavnika stranke SLS Branko Zelenko in 
Liste za Urban Branko Horvat.  
V okviru slavnostne seje je potekal tudi podpis pisma o sodelovanju 
z Općino Petrijanec z Republike Hrvaške. Podpisala sta ga župana 
Vladimir Vindiš in Vladimir Kurečić. Podpisa so se udeležili tudi 
predstavniki gasilcev in drugi funkcionarji iz sosednje države. 
Sledila je izmenjava daril in vabilo predstavnikom Občine Destrnik, 
da obiščejo pobrateno občino. 

Tadej Urbanija

Otvoritev likovne razstave
»Slike so odraz trenutka,« so bile besede župana Vladimirja Vindiša 
na otvoritvi razstave likovnih del v veliki dvorani Volkmerjevega 
doma kulture. Na letošnji 35. razstavi so bile na ogled slike 25 
avtorjev, ki so ustvarjali v Destrniku ali bližnji okolici.  
Razstavo, ki jo je postavil učitelj likovne vzgoje na OŠ Destrnik-
Trnovska vas Janko Marinič, je pokomentiral Jože Foltin. Med 
motivi prevladujeta krajina in tihožitje. 
Ravnatelj Drago Skurjeni je v svojem pozdravnem govoru 
obiskovalce med drugim opozoril na dolgo tradicijo likovne 
kolonije na Destrniku, ki jo je pred petintridesetimi leti začel Emil 
Štumberger. 
Otvoritev razstave sta s kulturnim prispevkom popestrila učenca 
destrniške šole Vita Volgemut, ki je zaigrala na flavto, in Jan Benko, 
ki je zapel pesem Sijaj sijaj sončece.

Tadej Urbanija

Ljudski beseda in glasba na Destrniku

V sklopu praznovanja občinskega praznika je 23. maja v 
Volkmerjevem domu kulture potekalo srečanje ljudskih pevcev 
in pevk. Udeležilo se ga je kar trinajst skupin iz različnih krajev iz 
naše bližnje in daljne okolice. Med njimi seveda niso manjkale niti 

naše Urbančanke, ki so se pod vodstvom Anice Čeh predstavile s 
pesmimi Urbanska, Je veselo na svetu ter Ko ptičica na tuje gre. 
Nastope skupin, ki so prišle s področja Slovenskih goric, Haloz in 
Goričkega, je spretno povezovala Lidija Ličen, ki nas je po Vrbenski 
preteklosti popeljala vse od pravljičnih začetkov našega kraja, 
zavitih v meglico skrivnosti, pa vse do zgodovinsko izpričanih 
poročil o dogodkih, ki so oblikovali kolektivni spomin Vrbenčanov. 
S prireditvijo sta bila vidno zadovoljna župan Vladimir Vindiš in 
predsednik Turističnega društva Destrnik Ivan Hauptman, ki sta ob 
tej priložnosti čestitala nastopajočim in odgovornim za prireditev. 
Letošnje srečanje je bilo posvečeno pokojnemu frajtonarju 
Stanku, ki je bil dolga leta zvesti spremljevalec naših Urbančak. 
Kljub pestremu programu, smehu in čudovitemu aranžmaju, za 
katerega je poskrbela Majda Kunčnik, je bilo obiskovalcev le za 
peščico, a so se zabavali za polno dvorano. 
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Tanja Hauptman 
Turistično društvo Destrnik

Hoja po starih pešpoteh

V soboto, 31. maja, je Turistično društvo Destrnik v okviru prireditev 
ob občinskem prazniku izpeljalo hojo po starih pešpoteh. 
Tak sprehod je zanimiv, saj vzbuja nostalgijo pri starejših, ki z 
zgodbami pritegnejo zanimanje mlajših generacij. 
Letos se je pred turističnim domom zbralo 15 pohodnikov, ki so 
sobotni dan želeli izkoristiti za rekreacijo v naravi. Tudi letos se jim 
je pridružil župan Vladimir Vindiš. Skupaj so se podali po poteh, ki 
so spomnile na mnoge prigode iz preteklosti. 
Preko Ojstrovca so se pohodniki sprehodili v Vintarovce, kjer so pri 
Hauptmanovih spili kavo in pot čez Lisičjak nadaljevali na Strmec, 
kasneje pa v idilično Rakovo grabo do družine Petrič. Ti so jih, kot 
je že v navadi, bogato postregli. Pohodniki so nato pot po čudoviti 
gozdni poti nadaljevali preko Janežovcev in Janežovskega Vrha do 
družine Pernat, kjer so jih prav tako bogato pogostili. Po okrepčilu 
je bila pot nazaj proti turističnemu domu polna dobre volje in 
smeha. Na cilju so vse udeležence čakali okusni krapci iz picerije 
Pri Mici iz Janežovcev. 
Po okrepčilu so bili vsi enotni, da je bil namen pohoda znova 
dosežen. Pobeg od stresnega vsakdana in sodobnih prašnih 
asfaltnih poti v naravo, to je danes najbrž največji luksuz, ki si ga 
lahko človek privošči, da napolni telo in um s svežim zrakom ter 
pozitivno energijo. 
Predsednik društva in župan sta soglašala, da bi se lahko dogodka 
udeležilo več ljudi. Hoja po starih pešpoteh ni samo postala že 
tradicionalna, lahko bi jo izvedli večkrat letno. Zanimivih prigod 
iz preteklosti je najbrž še ogromno, neokrnjena narava in naši lepi 
kraji pa kar kličejo po tem, da jih odkrivamo.

Nina Zorman

»Rak je kuga našega časa, 
vendar ne pomeni smrti.«

V Sloveniji vsak dan za rakom zboli 33 ljudi. Pretresljiv je podatek, 
da število rakavih bolezni narašča. Vendar se je potrebno otresti 
grozljive stereotipne predstave, da rak pomeni smrtno obsodbo 
– zgodnje odkrivanje rakavih in predrakavih sprememb rešuje 
življenja, dobesedno! 
Za ozaveščenje prebivalstva o tej problematiki je Krajevna 
organizacija Rdečega križa Destrnik v četrtek, 22. maja, 
organizirala strokovno predavanje doc. dr. Alberta P. Frasa – Rak 
materničnega vratu. V prvem delu predavanja nas je doktor Fras 
seznanil z osnovnimi pojmi in podatki o raku nasploh. V drugem 
delu je razložil pojem rak materničnega vratu (RMV) – »gre za 
posledico okužbe s humanim papilomskim virusom (HPV), ki 
povzroči spremembo zdravih celic v rakave. Te celične spremembe 
potekajo počasi in postopno več let. V tem obdobju se zdrave 
celice najprej spremenijo v predrakave, ki imajo že nekatere rakave 
lastnosti, vendar se ne delijo nenadzorovano, ne rastejo invazivno 
in ne zasevajo. Iz njih se, če jih ne zdravimo, postopno razvije 
rak,« je pojasnil dr. Fras. Ginekolog lahko s testom PAP (brisom 
materničnega vratu) predrakave celice odkrije in pravočasno 
zdravi. Res je, da je spoprijemanje z boleznijo težka življenjska 
preizkušnja, vendar se je potrebno zavedati, da imamo ženske na 
voljo zanesljiv test za zgodnje odkrivanje rakavih in predrakavih 
sprememb; če redno hodimo na ginekološke preglede in odvzem 
brisov materničnega vratu, je večja možnost, da bodo odkrili in 
zdravili predstopnje rakavega obolenja, še preden se bo rak sploh 
lahko razvil. Prav preventiva je pri odkrivanju raka materničnega 
vratu ključnega pomena, saj se prvi simptomi in znaki pojavijo 
pozno; ti so: krvavitev ali rjav izcedek po spolnem odnosu oz. med 
dvema menstruacijskima krvavitvama; krvavitev v pomenopavzi; 
dolgotrajen smrdeč izcedek iz nožnice; boleč spolni odnos; stalne 
bolečine v križu (če niso posledica sprememb v hrbtenici); pogosto 
in boleče uriniranje ali krvav urin (če ni posledica vnetja mehurja), 
krvavitve iz danke.
Rak je skupno ime za več sto malignih bolezni. Slovenija spada 
med države s srednje visoko obolevnostjo in umrljivostjo, saj je rak 
pri nas drugi najpogostejši vzrok za umrljivost, takoj za boleznimi 
srca in ožilja. Rak materničnega vratu je na tretjem mestu, število 
obolelih pa iz leta v leto upada, predvsem zaradi odkrivanja 
bolezni v zgodnjem stadiju. Zdravljenje je odvisno od stadija 
bolezni, vendar z zgodnjim odkritjem povečujemo uspešnost 
s preprostim operativnim posegom, pri katerem maternice ni 
treba odstraniti. To pomeni, da mlade ženske kljub tej bolezenski 
izkušnji lahko še vedno zanosijo.
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Ob predstavitvi dobitnika zlatega občinskega priznanja sem 
občutila spoštovanje do gospoda Zelenika. Naštevanje njegovih 
podvigov in uspešno izvedenih projektov se je vilo kot neskončno 
dolga kača, Janez Zelenik pa je na odru stal pokončno, ponosno, 
skromno. Človek lahko v življenju doseže ogromno, samo od 
njega je odvisno, česa se bo lotil in kakšne sadove bo obrodilo 
njegovo delo. Vendar imajo doseženi uspehi eno skupno lastnost 
– pridobljeni so zato, ker so narejeni s srcem. 
Krepak stisk roke, prijazen pogled in topel nasmeh na obrazu so 
me pozdravili ob obisku kmetije Zelenik. Gospodar Janez je začel 
pripovedovati svojo zgodbo, polno vzponov in padcev, veselih in 
napetih trenutkov, o delu na kmetiji ter o prostem času.
Oče mu je zapustil 12 hektarjev zemlje in odločil se je za kmečko 
življenje. S ponosom je postal kmet. Delo seveda ni bilo preprosto, 
vendar je z vsakim letom pridno dosegal več – dokupil je več 
kot 24 hektarjev zemlje, 3 hektarje obdelovalnih površin ima v 
najemu, skupno obdeluje kar 40 hektarjev. Poleg dela na njivah v 
turnusu redi okoli 700 prašičev in 18.000 piščancev. 
Od kod črpa vso to energijo in kako mu uspeva poskrbeti za vse 
na kmetiji? Pove mi, da sploh ni tako težko, kot se zdi na prvi 
pogled. »Ko imaš stvari dobro organizirane, tudi delo lepo steče 
in ni težko. Organizacija je pol opravljenega dela. S pravilno 
razporejenim delom je dovolj časa za vse,« pove Zelenik.
Veliko mladih ne želi graditi življenja na kmetiji, vendar se tudi ta 
trend počasi obrača. Zelenik meni, da se da s pravilno usmerjeno 
kmetijo zelo lepo živeti. V bližnji okolici živi mladi par, ki se  preživlja 
z delom na kmetiji, je pa res, da je potrebno imeti delavnost v krvi. 
Poudari, da je za uspeh potrebno iti v korak s časom in tehnološkim 
napredkom, ki kmetom olajša delo. V Levanjcih in Desencih so bili 
vedno napredni, saj so že 1975 izvajali melioracije in komasacije. 
Njemu je leta 1998 nakup avstrijskih CO2 silosov močno olajšal 
delo. Prednost sistema konzerviranja s CO2 je, da olajša delo 
polnjenja in odvzema zrnja. Zrakotesnost onemogoča naknadno 
fermentacijo, in sicer ne glede na količino dnevnega odvzema. 
Sam pripravlja mešanico za hranjenje prašičev. S pomočjo t. i. 
polžev hrano za prašiče dvakrat dnevno dostavi strojno. 
V sodobnem ritmu življenja, ko so nam stvari vedno na razpolago, 
izgubljamo zavedanje, da veliko preveč uvažamo in kako močno 
smo odvisni od spremenljivosti narave. Meni, da smo sposobni vse 
dobrine pridelati sami in da bi morali vsi skupaj stremeti k temu, da 
bi  predelovali ter kupovali le slovensko vzrejeno/pridelano meso, 
zelenjavo in sadje. Na vprašanje, kam proda vzrejene prašiče in 
piščance, odgovori, da ima podpisano pogodbo s Perutnino Ptuj 
in Kmetijsko zadrugo Ptuj. Pri trgovanju s Perutnino Ptuj mesec 
dni vnaprej ve, kolikšno količino piščancev bodo potrebovali. 

Prehrana brojlerjev je v pretežni meri na naravni osnovi (ječmen, 
koruza, soja), z dodatki vitaminov. Na farmi vzrejene prašiče proda 
Kmetijski zadrugi Ptuj, slednja ima pogodbo z Mesninami Žerak 
iz Rogatca. Vsi prašiči gredo v predelavo za trgovinsko verigo 
Spar, ki podpira v Sloveniji rejeno meso, kar lahko sami vidimo v 
oglasnih kampanjah. Sam si želi še več gospodarskih spodbud in 
sodelovanja, kar bi v prihodnosti omogočilo, da bi bilo ravno naše 
cvetoče slovensko podeželje tisto, ki bi s kakovostno hrano lahko 
preskrbelo prav vse Slovence.
Zadnje čase se je veliko pogovorov in vprašanj vrtelo okoli 
postavitve mostne tehtnice za tehtanje velikih tovorov v Levanjcih. 
Gospod Zelenik iskrenega navdušenja in veselja ne more skriti. 
Za Levanjce in tudi za okoliške vasi je to izredno pomembna 
investicija. »Izredno vesel sem, da smo kmetje stopili skupaj in da je 
vsak prispeval toliko, kolikor je v njegovi moči. Vsakega prispevka 
sem se iz srca razveselil,« je dodal. Gre tudi za potrditev, da ljudem 
ni vseeno in da znajo stopiti skupaj ter si pomagati za boljši jutri. 
Čisti finančni vložek je bil okrog 45.000 evrov, je pa investicija z 
delom, urejanjem in s pridobivanjem vse dokumentacije, soglasij 
ter finančnih sredstev stala vsaj 55.000 evrov. Sam je velikodušno 
odstopil 7 arov zemlje, na kateri so postavili tehtnico, saj je bila to 
najprimernejša lokacija. Potrebno je vedeti, da mora biti lokacija 
lahko dostopna težkim tovornjakom. Vsak od solastnikov ima svoj 
ključ in tako je tehtnica 24 ur na dan dostopna večjemu številu 
ljudi. Pomembnost nakupa in gradnje industrijske tehtnice tiči 
tudi v tem, da kmetje nikoli niso točno vedeli, koliko pšenice, 
koruze, soje so jim dobavitelji dostavili. Marsikdaj se je že zgodilo, 
da je pri dostavi manjkalo tono, dve, tri. V bistvu si plačal za nekaj, 
česar ti potem niso dostavili. Z nasmehom na obrazu se spominja 
prve vaške tehtnice, ki so jo dobili v Levanjcih leta 1948. Tudi 

Nina Zorman
Na obisku pri prejemniku zlatega občinskega priznanja 

Živi za kmetijo, zemljo obdeluje z vsem srcem

Kmetija Zelenik v Levanjcih 6
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Janez Zelenik pri pripravi hrane za prašiče

Vaška tehtnica iz leta 1948
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takrat so kmetje združili moči in zbrali denar za nakup 1500 kg 
tehtnice, ki jim je močno olajšala življenje. 
Vaščani iz Levanjcev in Desencev resnično dokazujejo, da je 
v slogi moč in da smo skupaj sposobni premikati gore. Izkazali 
se niso le tokrat z industrijsko tehtnico, njihovo sodelovanje je 
že dolgoletno. »Več kmetov se zbere in najprej prediskutiramo, 
koliko setvene koruze potrebujemo. Ko se zedinimo o količini 
in ceni, ki smo jo pripravljeni plačati, se odpravimo na kmetijsko 
zadrugo, kjer se pogajamo za ceno. Ker kupimo več ton semen, je 
tudi cena precej nižja, kot če bi kupoval vsak posebej,« mi razloži 
njihov sistem iznajdljivi Zelenik. 
Ob vprašanju, kaj meni o problematiki slovenskega kmetijstva, 
odvrne, da težavo vidi v razdrobljenosti. Če bi en sam kmet imel 
na primer 100 hektarjev zemlje, bi jo laže obdeloval. Ne splača se 

Tanja Hauptman

Žegnanje ob godu Sv. Urbana
V nedeljo, 25. maja 2014, je bila v 
cerkvi sv. Urbana slovesna sveta 
maša, ki jo je vodil arhidiakon, 
monsignor in nadžupnik gospod 
Jože Vogrin iz nadžupnije 
Slovenske Konjice. Somaševala 
sta pater Janez Kmetec in domači 
župnik Jožef Škofič. V odlični 
pridigi je gospod Vogrin govoril o 
družinskih vrednotah. Predstavil je 
svojo življenjsko izkušnjo, ko sta z 
bratom pristopila k očetu, ki je bil 
na smrtni postelji. Poslavljal se je 
z besedami: »Radi se imejte in na 
mamo glejte!« Gospod Vogrin je 
povedal, da so te besede v njem še 
vedno žive. Nikoli se niso sprli za 
zapuščino, z družino se razumejo 

in se obiskujejo. Pomen povedanega je izreden, vsi ljudje bi si 
morali prizadevati, da bi bilo tako. 
Naš farni župnik Jožef Škofič se je svojemu sošolcu in prijatelju 
zahvalil za vodenje slovesnosti ob farnem žegnanju ter povabil 
vse prisotne, da po maši ostanejo in se družijo na  župnijskem 
dvorišču. Marljive gospodinje in vinogradniki so prinesli sladke 
dobrote, postregli pa so jih sodelavci župnijske Karitas.
Priča smo bili tudi odlični ideji in izvedbi bolšjega sejma, ki so 
ga pripravili župnik in njegovi sodelavci. Na sejmu je bilo veliko 
zanimivih predmetov, novih in rabljenih. Vse pa je bilo mogoče 
vzeti in zanje prispevati prostovoljni dar, ki bo služil za pomoč 
pri obnovi cerkve in župnišča. Pri tej akciji se je ponovno izkazal 
mojster štukatur gospod Srečko Arnuš, ki je podaril številne 
unikatne izdelke.
Žegnanjska nedelja je bila duhovno nadaljevanje  16. občinskega 
praznika Občine Destrnik.

iti s 6-rednim sadilcem sadit koruzo na 30 arov zemlje, saj komajda 
obrneš traktor na tako majhni površini. Kmetije bi se morale tudi 
specializirati za eno kulturo – ali rediš izključno govedo, prašiče 
ali perutnino. Pomanjkanje strokovnega znanja tudi upočasnjuje 
razvoj kmetij – sam je venomer nadgrajeval znanje, sedaj pa kot 
član Perutninarske zadruge in Kmetijske zadruge Ptuj, v kateri je 
predsednik nadzornega odbora področne zadruge Rogoznica, 
deli svoje izkušnje. Kot član melioracijskega odbora za vzdrževanje 
hidromelioracijskih sistemov v Levanjcih in okolici skrbi, da so 
vzorno ter cenovno ugodno vzdrževani. V občini Destrnik kot 
član odbora za kmetijstvo s svojimi pobudami skrbi za razvoj na 
področju kmetijstva. 
Janez živi za kmetijo, zemljo pa obdeluje z vsem srcem. Spoštuje 
drugače misleče ljudi in stremi k spodbujanju povezovanja ljudi, 
vasi in krajev. Ravno on je bil eden izmed pobudnikov za nakup 
industrijske tehtnice. Med vrsticami mi pove, da je formula 
uspeha tudi ta, da ne smeš nikoli podcenjevati človeka, da 
spoštuješ takšnega, kot je, in da nikoli ne delaš razlik. Z veseljem 
mi je razkazal svoje hleve, ponudil mi je možnost, da sem lahko 
pocrkljala komaj en dan starega pujska. Ponosno je razkazal svojo 
bivalno rezidenco, ki jo je ravnokar obnovil. Večkrat je povedal, da 
mu je vse to v veselje. Slikarije, ki krasijo njegov dom, prikazujejo 
čudovito pokrajino Slovenskih goric in odsevajo še vedno visoko 
cenjene vrednote: preprostost, marljivost, poštenost in zvestobo. 
Pozitivno naravnan, nasmejan in nabit z energijo, ki jo črpa iz 
domače grude. Ker vse, kar dela, dela s srcem.

Občina Destrnik

Investicija v izvajanju: 
Energetska obnova           

osnovne šole
»ENERGETSKA SANACIJA OŠ DESTRNIK« je izvedba energetske 
sanacije zgradbe osnovne šole Destrnik, in sicer z ureditvijo 
fasade ter zamenjavo ostrešja in kritine. Operacijo delno 
financira Evropska unija, in sicer iz Kohezijskega sklada. Izvaja se 
v okviru Operativnega programa razvoja okoljske in prometne 
infrastrukture za obdobje 2007–2013, razvojne prioritete 
»Trajnostna raba energije«,  prednostne usmeritve »Energetska 
sanacija javnih stavb«.
V osnovni šoli v Destrniku za ogrevanje uporabljajo toplotno 
energijo iz utekočinjenega naftnega plina, za pogon električnih 
strojev, naprav in opreme uporabljajo tudi električno energijo. 
Šola povprečno porabi 165.708 kWh toplotne energije, kar znese v 
povprečju 12.752 evrov na leto. 
Občina Destrnik se je odločila, da bo zaradi zmanjšanja stroškov 
ogrevanja in ugodnejšega počutja učencev ter zaposlenih 
investirala v energetsko obnovo šole. Z investicijo Energetska 
sanacija OŠ Destrnik so se prijavili na javni razpis »Sofinanciranje 
operacij za energetsko sanacijo osnovnih šol, vrtcev, zdravstvenih 
domov in knjižnic v lasti lokalnih skupnosti«. Občina je od 
ministrstva za infrastrukturo prejela sklep o odobritvi namenskih 
nepovratnih sredstev v višini največ 109.364,95 evrov. Ob prijavi 
na razpis je bila višina celotnih stroškov sanacije ocenjena na 
181.520,42 evrov. S sredstvi evropske kohezijske politike  je lahko 
sofinanciranih 85 % javno upravičenih izdatkov operacije. 
Po besedah župana Vladimirja Vindiša bodo dela, ki jih izvaja 
podjetje GP projekt, gradbeništvo in storitve, d .o. o., zaključena 
okrog 15. avgusta. 
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Nina Zorman
7. izredna seja občinskega sveta

Podpiramo gradnjo osnovne šole za otroke s posebnimi potrebami

Izgradnja OŠ dr. Ljudevita Pivka in njene telovadnice je ustavljena. 
Mestna občina Ptuj potrebuje nadaljnje financiranje za gradnjo, 
vendar so se zaradi nekontinuirane komunikacije in odsotnosti 
ostalih občin sofinancerk pri načrtovanju obsežnega projekta ter 
ostalih nedoslednosti začeli porajati dvomi, ali bomo v naši občini 
lahko pokrili predvidenih 70.734,14 evrov. 
Direktor občinske uprave MO Ptuj Ivan Vidovič in ravnateljica OŠ dr. 
Ljudevita Pivka Dragica Emeršič sta na seji, ki je potekala v v petek, 
6. maja, predstavila program ter neprimerne pogoje, v katerih se 
trenutno izobražujejo otroci s posebnimi potrebami. Vrednost 
celotnega projekta novogradnje na novi lokaciji ob dijaškem 
domu je ocenjena na 4.368.294,86 evrov, kar je sporno za kar nekaj 
svetnikov in tudi župana. Vsi so se brez dvoma strinjali, da otroci 
potrebujejo humane pogoje za izobraževanje, vendar se je ob tem 
odpiralo tudi vprašanje gradnje destrniškega vrtca, ki ga v prav 
tako neprimernih prostorih obiskujejo otroci. Tako so postavili na 
tehtnico, kaj zmore, glede na izredno omejena finančna sredstva, 
sofinancirati Občina Destrnik. Branko Zelenko je poudaril, da gre 
za pereč problem, ki ga je potrebno rešiti z dogovorom in na 
kakšen način financirati izgradnjo. Res je, da je bil projekt napačno 
zastavljen, odtegnjeni smo bili od načrtovanja, ustanovljena 
ni bila niti strokovna komisija, ki bi lahko preverjala doslednost 
zastavljenega projekta. Glede na to, da denarja v proračunu 
občine ni, je župan Vindiš povedal, da občina letos ni sposobna 
sofinancirati gradnje, tudi prihajajoče leto je pod vprašajem, saj 
so vmes še lokalne volitve – ne glede na njihov rezultat, dela ne 
bi rad naprtil svojemu možnemu nasledniku. Svetnika Branko 
Horvat in Ivan Hauptman ter župan Vladimir Vindiš so izrazili 
dvome o nadaljnji podražitvi projekta, vendar je Vidovič poudaril, 
da se cena ne bo dvignila in ne bo prišlo do nobene dodatne 
podražitve. Ostro kritiko je izrazil Horvat, da so dosedanji objekt 
namerno zanemarjali, za kar sta odgovorna Mestna občina Ptuj 
in vodstvo šole. Prav tako je kar nekaj očitkov svetnikov Zelenka 
in Marjana Irgla letelo na predvideno kvadraturo – 2800 m2 
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prilagojene prostore za izvajanje vseh učnih programov v skladu 
z zakonodajo ter normativi in s standardi za otroke s posebnimi 
potrebami. Kvadratura je bila ocenjena glede na demografske 
kazalce vseh občin Spodnjega Podravja, ki gravitirajo na to šolo.
Župan je sejo prekinil in po krajšem posvetu so svetniki 
v nadaljevanju seje sprejeli sklep, da bo Občina Destrnik  
sofinancirala gradnjo OŠ dr. Ljudevita Pivka, in sicer pod pogojem, 
da MO Ptuj letos najprej pridobi 850.000 evrov od Ministrstva za 
izobraževanje, znanost in šport. Če teh sredstev ne bo, tudi Občina 
Destrnik odstopa od sofinanciranja. Dinamiko financiranja po letih 
bo Občina Destrnik sporočila naknadno.
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Nada Zupanič

Mlekarski piknik v Jiršovcih

V nedeljo, 1. junija, so se mlekarji in njihove družine zbrali na 
kmetiji Petrič v Jiršovcih. Povabilu se je odzval župan Občine 
Destrnik Vladimir Vindiš, ki je pozdravil prisotne, se jim zahvalil, da 
kosijo slovenjegoriške griče in tako preprečujejo, da bi se zarasli 
z grmovjem ter s trnjem, kar je že opaziti drugod. Vsem je zaželel 
veliko litrov dobrega domačega mleka in prijetno druženje. 
Srečanja sta se udeležila tudi svetovalec Ivan Brodnjak in Andrej 
Rebernišek, direktor Kmetijsko gozdarske zbornice Slovenije, 
Zavoda Ptuj. Rebernišek je izrazil zadovoljstvo ob takšnih 
srečanjih. Poudaril je, da je živinoreja paradni konj na področju 
kmetijstva. Kmet je privezal kravo, ta pa je privezala kmeta, da jo 
mora vsak dan nahraniti, pomolzti in tudi drugače urediti, zato si 
le redki kmetje lahko privoščijo kak prosti dan, o dopustu pa lahko 
le sanjajo. 
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č Mlekarje in prevoznike mleka 
je pozdravil gospodar kmetije 
Martin Petrič, ki se je spomnil 
tudi svoje pokojne mame, ki 
mu je predala kmetijo in bila 
ponosna na dosežke, saj je 
danes največji proizvajalec 
mleka v Jiršovcih. 
Piknik ni minil brez harmonike, 
ki sta jo raztegnila osemletni 
Vid Mahorič in mlekar Milan 
Arnuš, pa tudi ne brez pesmi, 
ki jo je zapel najstarejši na 
srečanju, to je 91-letni Anton 
Firbas.    



Uradni vestnik 
Občine Destrnik

Leto XIX, številka 6 18. junij 2014

1. SKLEP
o soglasju k ceni za odjem plina po plinovodni mreži v občini Destrnik podjetju Istrabenz plini d. o. o.

Uradni vestnik Občine Destrnik 6 / 18. 6.  2014

1.
Na podlagi 10. člena  Pogodbe o koncesiji, št. 528/99, z dne 
1. 10. 1999, za izgradnjo in upravljanje krajevnega omrežja za 
distribucijo in oskrbo z utekočinjenim naftnim plinom v občini 
Destrnik ter v skladu z 29. členom Statuta Občine Destrnik (Uradni 
vestnik Občine Destrnik, št. 10/2010 – SOD–UPB1 in št. 11/2010) 
izdaja župan Občine Destrnik naslednji

SKLEP
o soglasju k ceni za odjem plina po plinovodni mreži v občini 

Destrnik podjetju Istrabenz plini d. o. o.

1. Občina Destrnik daje soglasje k ceni za odjem plina po 
plinovodni mreži v občini Destrnik podjetju Istrabenz plini d. o. o., 
in sicer v naslednji višini:
Cena je oblikovana po 10. členu pogodbe in znaša:
– nabavna cena plina fco Destrnik                               6721082  EUR/t
– kalo 5 %                                                                              33,6054  EUR/t
– marža                                                                                141,4518  EUR/t
0,0810 EUR/kg + inflacija – od podpisa pogodbe  do 1. 9. 2014
---------------------------------------------------------------------------------------
SKUPAJ:                                   847,1654  EUR/t
ali
Skupaj – plinasta faza                2,0840 EUR/m³

Potrjuje se prodajna cena plina v višini 2,0840 EUR/m³. V ceno 
nista vključena taksa za obremenjevanje okolja s CO2 (ekološka 
taksa) v višini 0,1019 EUR/m³ in prispevek za zagotavljanje 
podpor proizvodnje električne energije v soproizvodnji z visokim 
izkoristkom in obnovljivih virov energije v višini 0,06220 EUR/m³ 
ter davek na dodano vrednost v višini 22 %.
Diferenčne cene, glede na odjem (kategorije A do G iz 22. člena 
Pravilnika o priključku in dobavi plina št. 528/99), zaenkrat ne 
bomo oblikovali. Vsi porabniki bodo imeli enako ceno.
Potrjujeta se ceni najema plinomera v višini 1,04 EUR/mes. in 
vzdrževanja ter servisiranja plinomera 1,04 EUR/mes. Davek na 
dodano vrednost ni vključen v ceno.

2.  Ta sklep začne veljati takoj.  Objavi se v uradnem glasilu občine, 
cene pa se pričnejo uporabljati od  1. 6. 2014. 
Z uveljavitvijo tega sklepa preneha veljati sklep o soglasju k ceni 
za odjem plina po plinovodni mreži v občini Destrnik podjetju 
Istrabenz plini d. o. o.,  št. 354-3/2014-5, z dne  12. 5. 2014.

Štev.:    354-3/2014-6
Datum:  9. 6. 2014

Župan Občine Destrnik:
Vladimir VINDIŠ
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Pred leti so se gasilci iz Gasilskih zvez Destrnik, Trnovska vas-
Vitomarci in Juršinci dogovorili, da bodo zaradi zmanjšanja 
stroškov organizirali skupno tekmovanje. Vsako leto ga organizira 
drugo gasilsko društvo in gasilska zveza. Na tekmovanju 
sodelujejo gasilci iz treh gasilskih zvez, iz šestih gasilskih društev 
iz štirih občin. 
Letos sta organizacijo tekmovanja, ki je potekalo v nedeljo, 
8. junija, v Vitomarcih, prevzela GZ Trnovska vas-Vitomarci in 
PGD Vitomarci. Na tekmovanju, na katerem so sodili sodniki iz 
Območne gasilske zveze Ptuj, je nastopilo 30 desetin. 
Pri članih A so vajo z motorno brizgalno najbolje opravili gasilci 
iz PGD Gabrnik, drugo mesto je pripadlo gasilcem iz PGD 
Desenci in tretje ekipi PGD Destrnik. Pri članicah A je slavila ekipa 
PGD Gabrnik 1 pred ekipo PGD Destrnik. Pri pionirjih sta vaja z 
vedrovko in štafeta s prenosom vode najbolje uspeli pionirjem iz 
PGD Desenci, drugo mesto so zasedli pionirji iz PGD Destrnik. Pri 
vaji z vedrovko in pri štafeti s prenosom vode so slavile pionirke iz 
PGD Destrnik. Pri mladincih je bila najboljša ekipa PGD Destrnik 
pred PGD Desenci. Pri mladinkah je slavila ekipa iz PGD Biš pred 
ekipo iz PGD Destrnik. Pri članih B je slavila ekipa iz PGD Gabrnik 
pred PGD Desenci. V kategoriji starejših gasilcev so pri vaji 
raznoterosti slavili gasilci iz PGD Destrnik, ekipa iz PGD Desenci pa 

Zmago Šalamun

Gasilsko tekmovanje treh gasilskih zvez

je zasedla tretje mesto. V kategoriji starejših gasilk je slavila ekipa 
PGD Gabrnik pred ekipo PGD Desenci. 
Tekmovanja so se udeležili vsi štirje župani – Vladimir Vindiš, 
župan Občine Destrnik, Alojz Kaučič, župan Občine Juršinci, Alojz 
Benko, župan Občine Trnovska vas, in Franci Krepša, župan Občine 
Sv. Andraž, ki so podelili pokale in priznanja. Med gosti je bil tudi 
ravnatelj OŠ Destrnik-Trnovska vas mag. Drago Skurjeni.
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Pes brez nadzora v naravi
Klateški ali potepuški psi, kot pravimo psom, ki se po naravi podijo 
brez nadzora svojih lastnikov, povzročajo v naravi velike izgube 
med prostoživečimi živalmi, med katere poleg divjadi sodijo tudi 
ogrožene in zaščitene živalske vrste.
S tem namenom bi v času valjenja in poleganja mladičev želeli 
ozavestiti lastnike teh psov, da je zakonodajalec sprejel določila, s 
katerimi prostoživeče živali zavaruje pred potepuškimi psi:
1. Zakon o divjadi in lovstvu (ZDLov-1), v katerem določa:

35. člen
(3) Psov ni dovoljeno brez nadzorstva spuščati v prosto naravo. 
Lastnik je odgovoren za škodo, ki jo njegova žival prizadene 
divjadi.

77. člen
Z globo od 420 do 1.200 evrov se kaznuje za prekršek posameznik:
1. ki brez nadzorstva spušča psa v prosto naravo (tretji odstavek 
35. člena).
2. Zakon o zaščiti živali (ZZZIV-UPB3), ki prepoveduje:

15. člen
 – preganjanje v naravnem ali urbanem okolju živečih živali, razen 
za izvajanje veterinarskih ukrepov in za ukrepe za varovanje 
premoženja na način, ki živali ne povzroča nepotrebnega trpljenja.

45. člen
Z globo od 400 do 800 evrov se kaznuje posameznik, ki stori katero 
od ravnanj iz prve do enaindvajsete alineje prvega odstavka 15. 
člena.

Pravilna košnja trave
Številne prostoživeče živali, predvsem mlade, ogroža zgodnja in 
pogosta košnja. Med njimi so mladi poljski zajci, srnini mladiči, 
ptice, ki gnezdijo na travnikih, plazilci, dvoživke in žuželke.
Strategija preživetja naštetih živali, predvsem sesalcev, je bila 
tisočletja enaka, toda sodoben način košnje je postal poguben 
za prostoživeče živali. Veliko mladih živali se v nevarnosti pritaji, 
postanejo negibne, stisnejo se ob tla in želijo biti neopazne. 
Vendar je prirojeni instinkt, ki jim zagotavlja večje možnosti za 
preživetje, pri sodobni košnji za mlade živali usoden. Podobne 
uničujoče posledice nastanejo pri ptičih, ki gnezdijo na travniku, 
pri tem se gnezda ali že izvaljeni mladiči v njih znajdejo pod 
traktorskim kolesom ali kosilnico.
Izgube živali pri košnji na travnikih so odvisne od številnih vplivov, 
kot so:
– višina odkosa, višja od 15 cm (možnost preživetja imajo živali, 
ki živijo pri tleh in vse gnezdilke),
– smer košnje (košnja mora potekati od sredine proti robu 
travnika; pri takem načinu košnje imajo živali zaradi motečega 
ropota traktorja in kosilnice možnost zbežati s travnika). 
S tem namenom je zakonodajalec sprejel tudi določilo Zakona o 
divjadi in lovstvu (ZDLov-1):

32. člen
(4) Pri opravljanju kmetijskih del, zlasti s stroji, ki ogrožajo divjad, 
je potrebno obvezno uporabljati preventivna sredstva in načine 
dela za preprečevanje oziroma omejevanje izgub divjadi na 
leglih in v gnezdih. Republika Slovenija subvencionira nabavo 
teh sredstev, lastniki in drugi upravljavci zemljišč pa so sredstva 
dolžni uporabljati.

75. člen
Z globo od 420 do 1.200 evrov se kaznuje za prekršek posameznik:
6. ki ne uporablja preventivnih sredstev in načinov dela za 
preprečevanje in omejevanje izgub divjadi na leglih in v gnezdih 
(četrti odstavek 32. člena).

Kurjenje v naravnem okolju
V času čiščenja okolja v začetku pomladi ljudje požigajo travnike, 
grmišča in suho travo. S tem naredijo veliko škodo prostoživečim 
živalim, ki gnezdijo na travnikih in v grmiščih, kjer imajo zavetje. 
Seznaniti vas želimo, da je tudi tukaj zakonodajalec sprejel 
določila, ki to prepovedujejo.
Zakon o divjadi in lovstvu (ZDLov-1)  določa:

32. člen
(5) Sekanje, požiganje ali drugačno uničevanje živih mej, grmišč 
in s suho zarastjo poraslih površin po pašnikih, travnikih in poljih 
je prepovedano v času gnezdenja ptic in poleganja mladičev, med 
1. marcem in 1. avgustom.

75. člen
Z globo od 420 do 1.200 evrov se kaznuje za prekršek posameznik:
7. ki seka, požiga ali drugače uničuje žive meje, grmišča in s 
suho zarastjo porasle površine po pašnikih, travnikih in poljih v 
času gnezdenja ptic in poleganja mladičev, med 1. marcem in 1. 
avgustom (peti odstavek 32. člena).

Vožnja z vozili v naravnem okolju
Vožnja z vozili v naravnem okolju pusti velike posledice na 
prostoživečih živalih in rastlinah, ki živijo v tem okolju. S tem 
namenom želimo ozavestiti predvsem voznike motornih koles, 
štirikolesnikov in ostale voznike motornih vozil, ki se nenamerno 
vozijo z vozili v naravnem okolju, gozdovih, po travnikih, ob 
rečnih in potočnih poteh, da je zakonodajalec sprejel uredbo, ki 
taka dejanja prepoveduje:
Uredba o prepovedi vožnje z vozili v naravnem okolju, ki 
določa:

1. člen
Na območju Republike Slovenije je v naravnem okolju 
prepovedano voziti, ustavljati, parkirati ali organizirati vožnje 
z motornimi vozili, s kolesi s pomožnim motorjem in z drugimi 
prevoznimi sredstvi, ki omogočajo gibanje, hitrejše od hoje pešca, 
z močjo lastnega motorja in niso namenjena izključno vožnji po 
cesti (v nadaljnjem besedilu: vozila na motorni pogon) in s kolesi.

7. člen
Z denarno kaznijo 41,73 evrov se kaznuje za prekršek fizična 
oseba, če: 
1. vozi, ustavlja ali parkira vozilo na motorni pogon v nasprotju s 
prvim odstavkom 1. člena te uredbe.

Pripravil:  Marko Burgar, dr. vet. med.
tajnik LD Destrnik

Lovska družina Destrnik svetuje
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Obvestilo uredništva
Članke in oglase za 7. številko časopisa Občan oddajte 
do 5. JULIJA 2014 (kasneje le po predhodnem dogovoru z 
uredništvom) ali pošljite na naslov Občan, Vintarovci 50, 2253 
Destrnik; elektronski naslov: clanki@casopis-obcan.si.
Članki naj bodo napisani v enem od urejevalnikov besedil 
in shranjeni s končnico *.doc. Fotografij ne lepite v besedilo, 
ampak jih pošljite v priponki s končnico *.jpg. Članki naj bodo 
kratki in jedrnati, dolgi največ eno stran. Za daljše članke si 
uredništvo pridržuje pravico do krajšanja ali zavrnitve objave. 
Članke z žaljivo vsebino in napisane v nasprotju s Kodeksom 
novinarske etike bo uredništvo zavrnilo in o tem obvestilo 
avtorja. Anonimnih pisem ne objavljamo. 
Pisma za rubrilo Pisma bralcev oddajte elektronsko in 
lastnoročno podpisan izvod pisma pošljite ali oddajte na 
sedežu uredništva Časopis Občan, Vintarovci 50, 2253 Destrnik.
Prosimo, da pri fotografijah dosledno navajate avtorje fotografij 
v izogib kršenja avtorskih pravic. Če avtor fotografij ne bo 
naveden, bomo smatrali, da so te avtorsko delo pisca članka. 
Besedila in fotografije oddajte v elektronski obliki. Nenaročenih 
fotografij in besedil ne vračamo.

Uredništvo

Prireditev ob zaključku       
bralne značke 

V sredo, 28. maja, je v Volkmerjevem domu kulture potekala 
prireditev ob zaključku bralne značke na Osnovni šoli Destrnik-
Trnovska vas. Gost prireditve je bil pisatelj Žiga X Gombač. V zelo 
pestrem in poučnem nastopu je na zanimiv način predstavil nekaj 
svojih del za otroke in mladino. 
Bralna značka spodbuja prostovoljno branje v prostem času. V tem 
šolskem letu je v tej dejavnosti sodelovalo 167 učenk in učencev. 
Še prav posebno pohvalo pa si zaslužijo učenke, ki so vseh devet 
let pridno brale in se tako pridružile zlatim bralcem. Na valeti so 
štiri devetošolke prejele spominsko priznanje in knjižno darilo, in 
sicer ilustrirano Prešernovo Zdravljico, ki je dobila nagrado Kristine 
Brenkove za izvirno slovensko slikanico leta 2013.

Mateja Miklošič, 
mentorica bralne značke

Tadej Urbanija

Otroška varnostna olimpijada
Preventiva je gotovo eden bolj učinkovitih načinov na področju 
zagotavljanja varnosti. Tega se zavedajo tudi na Policijski upravi 
Maribor, ki je letos že devetič zapovrstjo organizirala Otroško 
varnostno olimpijado, na kateri se ekipe četrtošolcev pomerijo 
v znanju in spretnostih v štirih različnih tekmah, v katerih 
morajo pokazati osnovna znanja o zagotavljanju varnosti v 
cestnem prometu ter vsakdanjem življenju. Najprej potekajo 
predtekmovanja, na podlagi katerih se najboljše ekipe uvrstijo v 
finale.
Letos se je uspelo v finale prebiti tudi učencem OŠ Destrnik-
Trnovska vas, saj so na predtekmovanju, ki je potekalo v Cirkovcah, 
v močni konkurenci dvajsetih ekip osvojili drugo mesto. Tudi v 
finalu so se dobro odrezali, na koncu so bili deveti. 
Ekipo so letos sestavljali Enej Brlek, Jan Benko, Lisa Mahorič, Miha 
Zelenik, Nejc Čeh, Žiga Mahorič, Lara Lovrenčič, Lana Lorbek, Urška 
Šmid, Nina Korošec, Timotej Markež, Tadej Razlag, Blaž Gašparič in 
Aleks Selinšek.
Glede na to, da se bliža čas počitnic in množičnega romanja na 
obalo, pa še varnostni napotek, ki so se ga med pripravami na 
tekmovanje (med drugim) naučili naši tekmovalci: nikoli ne skači 
v vodo s polnim želodcem ali z razgretim telesom, sploh pa ne v 
neznane vode. 
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Drage občanke in občani, 
državljani Republike Slovenije!

Pred več kot 20 leti smo ponosno oznanili svojo samostojnost in 
si želeli, da bi imeli vse, kar imajo veliki. Danes imamo več kot to. 
Imamo prelepo deželo, delavne in poštene ljudi, zelena polja ... 

Imamo pa tudi dolgove in kot prekletstvo drugo za drugo vlade, 
ki se namesto z reševanjem krize ter s širjenjem delovnih mest 
ukvarjajo same s seboj.

Pa sedaj ni čas za obup. Vsekakor ni čas za apatijo in vdajanja 
toku – češ da ničesar ne moremo spremeniti.  Čas je za aktivno 
sodelovanje pri gradnji poštene politike, ki nam bo lahko zagotovila 
lepšo prihodnost – če že ne nam, pa vsaj našim otrokom.

Vsem državljankam in državljanom čestitam ob dnevu državnosti z 
iskreno željo, da bi nam bila Slovenija čuteča in prijazna domovina 
in da si bomo vsi skupaj z odgovornim ravnanjem prizadevali za 
pošteno ter prijazno prihodnost. Naslednja priložnost bo 13. julija 
letos.

Franc Pukšič
poslanec Državnega zbora RS

OO SLS Destrnik
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srečanjih (veselice).« Zbirko bo popestrilo tudi zvočilo klepetalo, 
kjer deščica, po kateri udarja leseno kladivce, če jo držimo za ročaj 
in zamahujemo z roko, ustvarja poseben zvok. »Na večer pred 
godovi in rojstnimi dnevi so s klepetalom ropotali slavljencem 
za »ofreht«. Pogosto so z njegovim ropotanjem ustvarjali zvočno 
vzdušje na svatbah. V velikonočnem času, ko je moralo utihniti 
vsakovrstno zvonjenje, so jih ministranti uporabljali pri cerkvenih 
obredih zadnje tri dni v velikem tednu. Prav tako so jih otroci 
uporabljali do petdesetih let 20. stoletja za ustvarjanje hrupa in 
trušča v dneh, ko ni bilo zvonjenja iz cerkvenih zvonov,« je še 
zapisal prof. dr. Bogataj.

Slovenski skavti in taborniki letos 
gostijo 40. svetovno konferenco 
svojega gibanja in dogodek so 
obeležili tudi z izdajo znamke s 
tematiko skavtov. Svetovno skavtsko 
gibanje se je začelo leta 1907, ko se 
je pojavila težnja po vzgoji mladine, 
ki naj bi bila ponovno povezana 

z življenjem v naravi. Sedaj gibanje zajema več kot 40 milijonov 
aktivnih pripadnikov iz 164 držav sveta. Zveza tabornikov 
Slovenije deluje od 1951, s pomočjo svojstvenega načina dela in 
sistema vrednot razvijajo aktivnosti za mlade v naravi. 

V seriji Zgodovina bo izšla znamka na 
temo reševanja zavezniških letalcev. 
Med letoma 1944 in 1945 se je na 
slovenskem ozemlju, na območju 
Hrvaške, Avstrije in Italije zrušilo več 
kot 340 zavezniških letal. Slovenski 
partizani in domoljubi so iz njih rešili 
več kot 700 letalcev. 

Dopolnili bodo tudi serijo Slovenski naravni parki, v kateri bo 
predstavljen Krajinski park Kolpa. Čista, 
topla in biotsko bogata reka Kolpa izvira v 
Gorskem kotarju, pri Sisku se izliva v Savo. 
V njej domuje več kot 30 vrst rib, nekaterih 
ne najdemo v nobeni drugi od slovenskih 
voda. Park se razprostira na 4331 hektarjih 
ob slovenskem bregu reke Kolpe. 

Unesco je leto 2014 imenoval za 
mednarodno leto kristalografije. 
Pošta Slovenije je s poštnim 
operaterjem Belgije izdala znamko 
na temo kristalov, ki jih je lepo 
opisal geolog dr. Miha Jeršek: 
»Snežinke so čudovite podobe 

kristalov in dokaz, kako je svet kristalov poln oblik. Snežinke so iz 
kristalov vode. Torej so tudi nekakšen vir življenja, in da je to res, 
se spomnimo samo velikih ledenih pokrovov na Zemljinih polih, 
ki v svojih ledenih rezervoarjih čuvajo neprecenljivo zalogo sladke 
pitne vode. Voda je na Zemlji tekoča, v obliki plina (vodne pare ob 
ognjeniških izbruhih) ali pa v obliki trdne snovi – kristalov, ki imajo 
lahko obliko ledu ali snežink).«
Seveda ne moremo skriti ponosa ob uspehih smučarke Tine 
Maze, dobitnice štirih olimpijskih 
odličij. Letos februarja nas je v 
Sočiju kar dvakrat razveselila z zlato 
olimpijsko medaljo. Tina si več kot 
zasluži svojo znamko in poseben 
prostor v filatelističnih zbirkah. 

Se je tudi vam že zgodilo, da vas je vizualna podoba poštne 
znamke pritegnila in v vas zbudila vprašanje: »Hm, le kak pomen 
ima podoba na znamki?« Ni vsaka poštna znamka le potiskan kos 
papirja, ki se uporablja za plačevanje poštnih storitev na pošiljkah. 
Vsaka serija znamk nosi zanimivo in poučno zgodbo, dodano 
vrednost pa ji doda filatelija – veda, ki zajema sistematično 
zbiranje in proučevanje znamk ter drugih poštnih dokumentov.  
Pošta Slovenije bo letos že tretjič izdala slovenske poštne znamke z 

lično izdelanimi podobami. Konec 
maja so dopolnili redno izdajo 
poštnih znamk s serijo Slovenske 
ptice. Med petimi pticami bomo 
na znamkah našli skalno lastovko, 
ki jo štejemo med poletne vrste 
lastovk, vendar je edina lastovka, 

ki jo ponekod pri 
nas v toplejših 
južnih predelih 
lahko vidimo tudi 
pozimi. Iz družine 
sokolov se bo 
seriji pridružila 

južna postovka, iz družine čapelj pa bobnarica. Veliki žagar je 
največji izmed treh vrst žagarjev, sodi pa med predstavnike družine 
rac. Zadnja v tej seriji je kozača, ki s svojimi 60–62 cm sodi med 
največje predstavnike družine pravih sov in pri nas ostane celo 
leto. Kot zanimivost lahko dodamo, da so ilustracije in oblikovanje 
delo Matjaža Učkarja, znamke pa so stiskali na Češkem.
V tokratni izdaji bo zbirka priložnostnih znamk bogatejša za 
kar sedem različnih serij poštnih znamk, ki so namenjene 
zaznamovanju pomembnih obletnic, svetovnih in domačih 
dogodkov ter prikazovanju motivov iz sveta narave, športa itd. 
Priložnostne znamke se od rednih razlikujejo po kakovosti papirja 
in tiska ter velikosti, tiskajo pa jih samo enkrat in v manjših 
nakladah. 

Nova serija so Slovenske ladje, 
kjer je na znamki upodobljena 
prva slovenska ladja Martin 
Krpan. Ladjo so izdelali leta 1910 
na Švedskem, bila je relativno 
majhna – 46,5 m dolga in 7,3 m 
široka, z nosilnostjo 525 t. Z njeno 
pomočjo smo Slovenci začeli 
uresničevati svoje pomorske 

ambicije in sposobnosti. 
V seriji znamk Evropa so letošnja tema ljudski instrumenti, 
preko katerih se prenaša tudi slovensko ljudsko izročilo. Prof. dr. 

Janez Bogataj je predstavil haloško 
žveglo kot »posebno vrsto lesene 
stružene piščali, prečne flavte s 
šestimi luknjicami, rokodelskega 
izdelka iz zahodnega dela Spodnjih 
Haloz. Nanjo so igrali solistično in 
tudi skupaj s harmoniko ali piščalmi 
»trstenkami«. Glasbilo je bilo že po 
koncu prve svetovne vojne le še v 
omejeni uporabi. Na žvegle so igrali 
le moški (»žveglarji«) ob osebnih 
praznikih (godovih, svatbah), pri 
delovnih opravilih (ličkanje, luščenje 
bučnic) in na drugih družabnih 

Nina Zorman

Napolni svojo zbirko z novimi poštnimi znamkami



Če ne bi bil prisoten na skoraj vseh sejah OS, bi verjetno nasedel 
˝dobronamerni ̋  razlagi avtorjev v imenu Odbora za infrastrukturo 
Občine Destrnik.
Branko Horvat je, poleg Zelenka, ki vedno govori v imenu vseh 
svetnikov SLS, skoraj edini, ki gradivo predela, ga razume in na 
sejah OS aktivno sodeluje. Ne bom se spuščal v dejanske in pravne 
podlage za izračun KP. Dejstvo je, da je občinska uprava pripravila 
potrebno gradivo, ki ga vaši svetniki SLS več kot eno leto niso 
hoteli ali želeli obravnavati in sprejeti. Seje OS ste bojkotirali ali pa 
ste točko o KP črtali z dnevnega reda. Pred tremi leti smo občani 
dobili odločbe o odmeri komunalnega prispevka. Tem odločbam 
so sledile številna pritožbe (ki so bile zavrnjene ali neutemeljene), 
nato zbor (več kot 300) volivcev in na koncu tožbe na Upravno 
sodišče RS, oddelek v Mariboru. Tožbe so bile rešene v korist 
občanov in je morala občina poravnati tudi vse sodne stroške.
Na vse te aktivnosti volivcev se OS in odbor za infrastrukturo 
nista odzvala. Sledile so le pripombe Mirana Čeha; navajam: 
˝Komentiranje sodb na izdane odločbe o plačilu KP v časopisu 
Občan je čista manipulacija z ljudmi, zato komentar ni 
potreben.˝(Občan, 22. 11. 2012) 
Ugotavljam, da je za vas resnica samo vaša resnica. Vse drugo 
nima za vas nobenega pomena in teže. Avtorji članka ugotavljajo, 
da je pri izdaji odločb o KP Občina Destrnik morala upoštevati 
in spoštovati načelo zakonitosti upravnega postopka. PA GA 
JE RES SPOŠTOVALA?!  Pri izdaji odločb niso znali ločiti med 
novogradnjami in obstoječimi objekti, kar je bistveno za pravilno 
uporabo določil odloka o KP.
Branko Horvat si ves čas prizadeva za vračilo preveč plačanega 
KP. To je bil tudi glavni cilj volivcev in zbora volivcev. Avtorji nas 
podrobno poučujejo o ZUP-u. Škoda, da niso že prej prisluhnili 
pritožbam in tožbam občanov. Ugotavljate, da bi izdane odločbe 
z izrednimi sredstvi lahko spreminjali samo, če bi pritožniki lahko 
dokazali, da so bile izdane v nasprotju z do sedaj veljavnim 
odlokom KP. JA, LAHKO DOKAŽEMO!! To je v Občanu – 18. 10. 2012 
– Radojka Čeh dokazala z objavo razsodbe Upravnega sodišča RS, 
oddelek v Mariboru, ki je ugodilo njeni tožbi in odpravilo odločbo 
Občine Destrnik. Citiram dve bistveni točki iz razsodbe.
10. Poglavitni očitek tožeče stranke tako v pritožbi kot tožbi je, 

da nova komunalna oprema še ni zgrajena in zato ni pogojev 
za odmero komunalnega prispevka po uradni dolžnosti. Ne v 
prvostopni, ne v drugostopni odločbi te trditve tožeče stranke 
tožena stranka ni ovrgla, prav tako je tožena stranka ne zanika 
v odgovoru na tožbo. Tožena stranka pri izpodbijani odločitvi 
vztraja s sklicevanjem na 4. člen odloka, ki določa, kdo je 
zavezanec za plačilo komunalnega prispevka. Po presoji sodišča 
pa to določilo toženi stranki ne omogoča izdaje odločbe o odmeri 
komunalnega prispevka po uradni dolžnosti v primeru, ko nova 
komunalna oprema še ni zgrajena, glede na izrecno določilo 
četrtega odstavka 12. člena odloka, ki natančno določa, kdaj 
je mogoče izdati odločbo o odmeri komunalnega prispevka 
v primeru novo zgrajene komunalne opreme. To je mogoče v 
roku šestih mesecev po pridobitvi uporabnega dovoljenja za 
zgrajeno novo komunalno opremo. Ker  iz ugotovitev upravnih 
organov ne izhaja, da bi bila ta zgrajena, in torej tudi ne, da bi bilo 
zanjo pridobljeno uporabno dovoljenje, ni pogojev za odmero 
komunalnega prispevka.
11. Ker pri izdaji izpodbijane odločbe ni bilo uporabljeno 
določilo četrtega odstavka 12. člena odloka, ni bilo pravilno 
uporabljeno materialno pravo, zato je tudi napačno odločeno, 
da je tožnica dolžna plačati komunalni prispevek za priključitev 
na kanalizacijsko omrežje, ki še ni zgrajeno. Po obrazloženem 
je sodišče tožbi ugodilo in izpodbijani upravni akt iz zgoraj 
navedenih razlogov odpravilo.
 Vse odločbe o komunalnem prispevku temeljijo na istih določilih 
posameznih predpisov, kot odločba, izdana Radojki Čeh. Pomeni, 
da tudi pri njih ni bilo pravilno uporabljeno materialno pravo, zato 
je tudi napačno odločeno. To pa tudi pomeni, da je dana podlaga 
za sprostitev postopka za izredna pravna sredstva. 
SLS ima večino v OS, zato je od njenih svetnikov odvisen uspeh. 
Na avtorje članka – v imenu občanov – naslavljam zahtevo, da 
sprožijo postopek za uvedbo izrednega pravnega sredstva, ki 
bi občanom omogočilo vračilo preveč plačanega komunalnega 
prispevka.

                                                                                                           Branko Matjaž 

Občani pišejo

Kako do vrnitve preplačanega komunalnega prispevka

Približno za 38 odstotkov preplačan                                             
komunalni prispevek – se res ne da popraviti krivic?

Odbor za infrastrukturo se je kot delovno telo OS pod vodstvom 
Irene Bauman v 5 (186) številki glasila Občan zelo trudil, da bi me 
prikazal kot polpismenega ignoranta, ki mu je treba pojasniti, 
da je gradivo v zvezi s komunalnim prispevkom tako ali tako 
pretežka oz. »prezahtevna materija« zame in za ostale svetnike, 
ki ne spadajo pod okrilje SLS, zato nima smisla, da se ukvarjam 
s tem. Veliko besed so namenili temu, česa se v zvezi z vračilom 
preplačanega KP ne da narediti, niti besedice pa o tem, kako pa bi 
se morda to krivico dalo popraviti.
V članku je navedenih veliko razlogov, ki opravičujejo 
obremenjevanje občanov, ki so preplačali komunalni prispevek, 
predvsem kanalizacijski del. Zanimivo pa je, da navedeni odbor, za 
katerim se skrivajo nesramni posamezniki, ne upošteva – ne želi 
upoštevati! zakonskih možnosti, ki bi govorile v prid ogoljufanih 
občanov. Pričakovati bi bilo, da bi se s tako odločnostjo, s katero 
zavračajo kakršno koli rešitev v korist občanov, tudi upali podpisati 
z imenom in priimkom, namesto da se skrivajo za nekim odborom.

Problematika KP se vleče že iz leta 2010. Občinska uprava pod 
vodstvom Mirana Čeha je za izračun sporne višine KP posredovala 
vrednost vodovoda 7.481.498,32 evrov. Knjižna vrednost 
vodovoda, ki jo vodi vzdrževalec, je okrog 1.000.000,00 evrov. Pri 
novem odloku je upoštevana vrednost 4.443.683,70 evrov, kar 
je le (čez palec) ocenjena in v bistvu nerealna vrednost, menim 
pa, da je ta vsota še vedno krepko prenapihnjena. Odbor za 
infrastrukturo se je strinjal z obema vrednotenjima in ju potrdil. 
Glede na izrekanje o visoki strokovnosti odbora se sprašujem, kako 
so lahko zgrešili za več kot 3 mio. evrov, seveda v škodo občanov. 
Ta znesek nam najbolj povišuje osnovo za izračun KP. Težko je 
razumeti člane odbora, saj dajejo vtis namernega umetnega 
višanja vrednosti in posledično KP, v članku pa navajajo zgolj 
kozmetične popravke. Menim, da formule za izračun KP večine 
občanov ne zanimajo, saj so bolj namenjene izdajatelju odločb.
Svetniki SLS so vztrajno manipulirali z vrednostjo vodovoda, 
si izmišljali vse mogoče razloge zavlačevanja. Šlo je celo tako 
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daleč, da je predsednica odbora za infrastrukturo ga. Irena 
Bauman 3. junija 2013 poslala obvestilo svetnikom, v katerem 
odpoveduje sklic sej odbora. Naveden razlog je bila uvrstitev 
komunalnega prispevka na sejo. Seja odbora ni bila sklicana celo 
poletje, hkrati so svetniki SLS obstruirali seje OS, tudi zaradi KP. Iz 
vsega navedenega lahko razberemo, kdo je zavlačeval sprejetje 
odloka o komunalnem prispevku. Od občinske uprave so vedno 
dobivali podatke, le sprejemati jih niso hoteli. Če bi imeli resen 
namen sprejeti novi odlok, ga s preglasovanjem ne bi umaknili s 
seje občinskega sveta. Zaustavilo jih ni niti dejstvo, da je občina 
izgubila tri tožbe občanov, ki so na sodišču dokazali ničnost 
odločbe. Razumeti je treba, da večina prizadetih občanov nima 
denarja za vložitev tožbe, v tem primeru bi bilo uspešnih tožb še 
veliko več.
V članku je bilo veliko napisanega o Zakonu o upravnem postopku 
(ZUP), o odločbah po uradni dolžnosti, upravnih postopkih, 
posameznih členih, izvršbah … To je vse res, res pa je tudi, da 

krivica s preplačanim KP še vedno ostaja. Prav je oz. bi bilo, da 
poiščemo zakonite možnosti, da to krivico popravimo. Zato mora 
obstajati interes svetnikov in morda bi potem videli ali našli rešitev 
v 280. členu ZUP-a, ki so ga zdaj (namerno?) spregledali in ki v 
tretjem odstavku navaja: »Odločbo izreče za nično organ, ki jo je 
izdal, organ druge stopnje oziroma organ, pristojen za nadzorstvo 
nad organom, ki jo je izdal.« Res je, da se odločb ne da kar tako 
odpraviti ali jih postaviti za nične, toda v tem primeru je šlo za kar 
nekaj utemeljenih razlogov (nerealno vrednotenje, neupoštevanje 
sredstev EU …), ki ustvarjajo pogoje za upoštevanje tega člena. 
Potrebno bi bilo le večje vlaganje energije v iskanje ugodnih 
rešitev problemov in krivic (kar preplačani KP za prizadete občane 
zagotovo je!)  in ne njihovo ustvarjanje. Odločitev je še vedno v 
rokah svetnikov OS.

Svetnik Branko Horvat

V soboto, 31. maja, so se pri Francu Murku v Doliču srečali kurenti, 
ki so kot skupina letos pozimi obiskali Škofljico.
Na srečanju so analizirali svoje delovanje in ugotovili, da so na 
Škofljici doživeli  odmeven sprejem.
Zato so se s predsednico Društva Ravnovesje dogovarjali za 
sodelovanje tudi vnaprej.
24. maja je bilo na Škofljici osrednje  srečanje kluba Oldtimer – 
udeležili so se ga tudi predstavniki kluba Sv. Urban. 
Ob tej priložnosti so se srečali župani Škofljice, Grosuplja in Velikih 
Lašč; vsi so izrazili veselje nad morebitnim obiskom kurentov pri 
njih.

Ob prijetnem druženju je na pikniku hitro minil čas, organizator in 
gospodar Franc Murko ter njegova žena Lidija sta bila zadovoljna, 
da so se odzvali vsi, razen enega, še posebej so bili veseli kurentke, 
ki je prišla iz Maribora.
Predstavniki Škofljice smo bili veseli, da še naprej negujemo vezi, 

Ivanka Kramberger

Spoznavajmo države EU
Ob 10. obletnici vstopa Slovenije v EU je v soboto, 10. maja, 
na Ptuju potekala prireditev Spoznavajmo države EU. Učenci 
osnovnih in srednjih šol ter vrtcev so na stojnicah predstavili tri 
turistične zanimivosti izbrane države. 
Učenci naše šole so pod vodstvom  učiteljev Ivanke Kramberger in 
Janka Mariniča že petič zapored predstavljali Nizozemsko. Tokrat 
so predstavili: park Keukenhof, vasico Zaanse Shans in glavno 
mesto Amsterdam. 
Obiskovalcem prireditve so pričarali čudovito deželo mlinov 
na veter, tulipanov, cokel in sira. Povabili so jih v številne 
amsterdamske muzeje. Naš slikar Matheu (Matej Zelenik) je 
poustvarjal slike Vincenta van Gogha, Bartje (Denis Kmetec) je 
izdeloval cokle, Lineke in Elke (Anja Colnarič in Maja Druzovič) 
sta prinesli v pokušino najbolj znana nizozemska sira gaudo in 
edamec, Eline (Dijana Potrč) pa je ponudila tulipane – izdelane 
iz papirja s tehniko origami. Naš« turistični vodič« Blaž Kranjc je 
obiskovalce povabil, da obiščejo Nizozemsko.  Obiskovalcem smo 
ponudili tudi turistične prospekte, ki jih je oblikoval Alen Čuček.
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Kurenti oživeli na pikniku
ki so se stkale ob druženjih oldtimerjev, turističnega društva, 
Društva Ravnovesje, od množičnega obiska Škofeljčanov na 
kmečkih igrah v Destrniku naprej.

Peter Pal, občinski svetnik Občine Škofljica
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OBVESTILO

Turistično društvo Destrnik obvešča, da ob letošnjem  Kmečkem 

prazniku, ki bo 16. in 17. avgusta, pripravljamo natečaj za  »NAJ 

PRIDELEK«.

Več informacij bo v naslednji številki časopisa Občan.

Upravni odbor TD Destrnik
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V programskem obdobju 2007–2014 je imela Republika Slovenija 
veliko razvojnih spodbud s temelji v evropskih virih. Od dobrih 
pet milijard evrov pomoči različnih evropskih skladov (Evropskega 
socialnega sklada, Evropskega sklada za regionalni razvoj, 
Kohezijskega sklada, Evropskega kmetijskega sklada za razvoj 
podeželja in Evropskega sklada za ribištvo) je bila slaba milijarda 
namenjena razvoju podeželja. 
Sredstva Evropskega kmetijskega sklada za razvoj podeželja 
so bila namenjena štirim t. i. osem, in sicer v tretjini izboljšanju 
konkurenčnosti kmetijstva in gospodarstva, v dobri polovici 
podpori upravljanja z zemljišči ter izboljšanju okolja, v dobri desetini 
izboljšanju kakovosti življenja in spodbujanju diverzifikacije 
gospodarskih dejavnosti, v preostalem delu pa tehnični pomoči ter 
osi »LEADER«, ki ji je bilo namenjenih 27 milijonov sredstev. 
Pristop LEADER je edini dopuščal odločitve o razvoju posameznih 
podeželskih območij po pristopu od spodaj navzgor, kar pomeni, 
da smo lahko samo za teh manj kot 3 % sredstev v lokalnih okoljih 
sami odločili, kako jih bomo porabili. Oblikovati smo morali t. i. 
LAS, lokalne akcijske skupine, ki so pripravile lokalne razvojne 
strategije in skoznje izpeljale številne projekte. Primer dobre 
prakse je LAS OVTAR SLOVENSKIH GORIC, s sedežem v Lenartu, ki je 
izvajal lokalno razvojno strategijo za 6 občin (Benedikt, Cerkvenjak, 
Lenart, Sveta Ana, Sveta Trojica v Slovenskih goricah in Sveti Jurij 
v Slovenskih goricah), podprl več kot 70 individualnih in skupnih 
projektov, nekatere tudi neposredno izvedel ter tako pomembno 
prispeval k razvoju turizma, razvoju dopolnilnih dejavnosti na 
kmetijah, samooskrbi območja, mreženju ponudnikov in razvoju 
skupne blagovne znamke Ovtar. Skozi te projekte so številne 
kmetije razvile svoje dopolnilne dejavnosti in ustvarile nova, 
zelena delovna mesta, ki ohranjajo dediščino podeželja, in to ne 
ne le zase, ampak tudi za svoje naslednike. 
Vse ostale razvojne spodbude podeželja (97 %) so bile delegirane 
iz centra, kjer imajo na razvojne potrebe od Ljubljane oddaljenih 
območij svoje poglede, ki pa, žal, nemalokrat močno odstopajo od 
realnosti. 
Del razvojnih spodbud podeželja (pribl. 35 milijonov evrov), v 
okviru ukrepov 322 Obnova in razvoj vasi in 323 Ohranjanje in 
izboljševanje dediščine podeželja, je bilo namenjenih tudi urejanju 
podeželja. Na javnih razpisih v okviru teh dveh ukrepov so lahko 
kandidirali občine, kmetijska gospodarstva in lastniki kulturno 
zaščitenih objektov ter območij naravnih vrednot s projekti 
urejanja vaških jeder, skupnih površin podeželja, večnamenskih 
objektov, celostnega urejanja kmetij, ohranjanja nepremične 
kulturne dediščine na podeželju, urejanja muzejev na podeželju, 
tematskih poti idr. Skozi ta dva ukrepa so izvedli številne projekte, 
ki so povečali kakovost življenja na podeželju, predvsem pa so 
omogočili lastnikom kulturne dediščine in območij naravnih 
vrednost, da so lahko uredili svojo lastnino v skladu s strokovnimi 
smernicami in ji povečali vrednost tudi za prihodnje rodove.
V obdobju 2014–2020 pa se razvoju podeželja ne obetajo preveč 
rožnati časi. Iz dosedanjih pogajanj naše vlade »v odstopu« z 
Evropsko komisijo izhaja, da sta ukrepa 322 in 323 v prihodnje 
črtana, s tem da se povečajo sredstva ukrepa LEADER, kjer bi naj 
bilo na voljo 52 milijonov evrov, od teh bo projektom dejansko 
namenjenih 40 milijonov. S takšno politiko se je ustvaril močan 
pritisk na LAS, da te v svoje lokalne razvojne strategije vključijo 
tudi projekte, ki bi po vsebini sodili v ukrepa 322 in 323, saj 
druge možnosti za njihovo financiranje ni več. K temu spodbuja 
tudi ministrstvo, pristojno za kmetijstvo, ko na svojih različnih 
dogodkih izpostavlja dobre prakse ohranjanja kulturne dediščine 
in naravnih vrednot iz preteklega obdobja. S tem pa bo, žal, 
močno osiromašeno dosedanje delovanje in poslanstvo LAS, saj 
že preprosta matematika pove, da z bodočimi 40 milijoni v okviru 

ukrepa LEADER ne bo mogoče financirati projektov, za katere je 
bilo doslej na voljo 62 milijonov evrov evropskega denarja. 
Medtem ko bo na podeželju veliko hude krvi okoli tega, kaj bomo 
dejansko lahko podprli v naslednjem 7-letnem obdobju s 40 
milijoni evrov, bodo v Ljubljani razdeljevali 100-krat več denarja za 
svoje mnogokrat predrage projekte, čeprav smo na podeželju že 
več kot enkrat dokazali, da znamo z zdravo kmečko logiko veliko 
bolje obračati denar in doseči veliko večjo dodano vrednost. Tudi o 
t. i. pristopu CLLD (Community-led Local Development) v kohezijski 
politiki, ki ga izvaja oz. uvaja praktično cela Evropa, na naši državni 
ravni ne želijo niti slišati, lokalna raven pa nima vzvodov, da bi 
jo uveljavila. Tako je vedno bolj jasno, da se podajamo na pot 
Slovenije dveh hitrosti, ko bomo vsi tisti brez domicila v Ljubljani 
postali le še tretjerazredni državljani.
Pa saj je že nekaj časa znano, da je v naši državi pamet umrla. Zato 
upajmo, da ji z aktualnimi pohodi na volišča res ne izkazujemo 
poslednjega spoštovanja.

Tanja Vintar

Sonce in zaščita pred škodljivimi 
sončnimi žarki

Sončni žarki so nujno potrebni za življenje, omogočajo nastanek 
kisika v rastlinah, ugodno vplivajo na krvni obtok, omogočajo 
nastanek vitamina D, ki je nujno potreben za izgradnjo kosti, 
in krepijo imunski sistem. Vendar lahko imajo sončni žarki ob 
pretiranem izpostavljanju soncu zelo škodljive učinke:
– povečajo tveganje za nastanek kožnega raka,
– pospešujejo staranje kože, UVB-žarki lahko celo povzročajo 
opekline,
– vedno pogosteje se pojavlja tudi preobčutljivost na sončne žarke, 
ki jo lahko še dodatno izzovejo nekatera zdravila, mila ali dodatki v 
kozmetičnih pripravkih.
V tem času so dnevi v našem podnebnem pasu najdaljši. Če 
smo dnevno vsaj malo aktivni na prostem, smo bili tako dolgo 
izpostavljeni sončnim žarkom, da se je sintetiziralo dovolj vitamina 
D. Vedno, ko se bomo zavestno izpostavljali soncu, si zaščitimo 
naš največji organ – kožo s kakovostnimi pripravki za zaščito kože 
s faktorji od 30 navzgor. Številka faktorja nam pove, koliko dlje 
smo lahko zaščiteni izpostavljeni soncu, kot če bi bili nezaščiteni. 
Naših najmlajših ne izpostavljamo, saj njihova občutljiva koža še ni 
pripravljena na stres, ki ga povzročajo sončni žarki. Naj vam bo v 
pomoč nekaj priporočil:
– odsvetujemo izpostavljanje soncu med 10. in 16. uro,
– vsaj 30 minut pred izpostavljanjem se zaščitite z zadostno 
količino ustreznega in kakovostnega izdelka,
– uporabljajte kakovostna sončna očala, pokrivala in lahkotna 
oblačila,
– če jemljete zdravila, se posvetujte z zdravnikom ali s farmacevtom, 
ali je sončenje za vas priporočljivo,
– po sončenju negujte kožo s sredstvi za obnovo kože,
– dojenčkov in majhnih otrok NE izpostavljamo soncu (lahka svetla 
oblačila in pokrivala),
– za kronične bolnike s povišanim krvnim tlakom in bolnike po 
srčnem infarktu je sončenje še posebej nevarno,
– pijte dovolj tekočine (najboljše so voda, hipotonične raztopine).
Poskrbimo, da bo naša koža lepa tudi v kasnejših letih – tudi s 
premišljenim izpostavljanjem soncu.

Bojan Potrč, mag. farm.
Lekarniška podružnica Destrnik

telefon: 05 909 61 50

Pamet je mrtva tudi pri načrtovanju razvoja podeželja

Nasvet farmacevta
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Kogar imaš rad,
nikoli ne umre –
le daleč, daleč je.

Hvaležni smo, da si bila ...

ZAHVALA

Ob boleči izgubi naše drage mame, 
tašče, sestre, babice in prababice 

ŠTEFICE MURAJ 
iz Levanjcev 2

 
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
vaščanom Levanjcev in znancem, ki ste nam izrekali 
besede tolažbe in sožalja. Hvala vsem, ki ste darovali za sv. 
maše, darovali cvetje in sveče ter jo v tako velikem številu 
pospremili na njeni zadnji poti. 
Iskrena hvala g. župniku Jožefu Škofiču, patru Jožefu Petku, 
pogrebnemu podjetju ALMAJA, govornici ge. Danici, kvintetu 
ZARJA, godbeniku, praporščakom, društvu upokojencev in 
krajevni organizaciji RK. 
Posebna hvala tudi osebju onkološkega oddelka v Ljubljani, 
dr. Valeriji Šaško in osebju njene ambulante ter reševalni 
službi MODMED. 

Vsem in vsakemu posebej – še enkrat hvala.

Žalujoči: njeni najdražji

V organizaciji Tenis kluba Destrnik in v sklopu občinskega praznika 
so se  na teniškem igrišču v Destrniku zvrstili kar trije turnirji. 
Najprej so se 18. maja pomerili v moških dvojicah. Rezultati 
polfinalih dvobojev in finala so bili: 
polfinale: Jurič/Šteger – Kos/Zorko 9 : 2 in 
                     S. Potrč/Halužan – Ljubec/Gavez 9 : 8 
finale: Jurič/Šteger – S. Potrč/Halužan 9 : 5
Z izkušnjami in borbenostjo sta pokal zasluženo osvojila Šteger 
in Jurič. 
V soboto, 24. maja, so na teniškem igrišču v Destrniku odigrali že 
16. tradicionalni medobčinski teniški turnir + 100 let. Ta turnir je 
precej odmeven, skozi leta zelo obiskan in idejno izredno zanimivo 
zasnovan, saj morata tekmovalca v paru, kot pove že ime, skupaj 
imeti vsaj 100 let. Namen turnirja je vzpodbuditi mlade in mlade 
po srcu za prijetno druženje ter hkrati dokazati, da lahko gresta 
starost in mladost z roko v roki. 
Rezultati:
polfinale: Gerjovič/Škofič – Majal/Čelo 6 : 0 in Ljubec/Mazera – 
Simonič/Kraner 6 : 0
finale: Gerjovič/Škofič – Ljubec/Mazera 6 : 3
V finalu sta se prestižne zmage zasluženo veselila Gerjovič in 
Škofič. 
V nedeljo, 1. junija, pa je na teniškem igrišču v Destrniku potekal 
še zadnji turnir v sklopu občinskega praznika, na katerem so se 
pomerili moški posamezno. Tekmovanje je bilo izredno zanimivo, 
boji pa precej enakovredni. Ogledali smo si dober tenis, ki je 
gotovo rezultat vestnega igranja skozi celo sezono. 
Rezultati: 
polfinale: Kolenko – Ljubec 2 : 6 in S. Potrč – Kraner 3 : 6
finale: Ljubec – Kraner 1 : 6

Tanja Hauptman

Občinsko prvenstvo v tenisu 2014

Občinski prvak za leto 2014 je tako postal Kraner, ki je v finalu 
prepričljivo slavil zmago. 
Turnir je namenjen občanom Destrnika, zato je škoda, da se ga 
ne udeležujejo v večjem številu. Na takšnih turnirjih si pridobivajo 
številne izkušnje, najpomembnejše pa je druženje. 
Tenis je izredno lep šport, v zadnjem času pa je predvsem zaradi 
dobrih rezultatov mladih štajerskih tenisačev Blaža Role, Tamare 
Zidanšek in drugih vedno bolj priljubljen. 
Ker rekreativno igranje tenisa nima posebnih omejitev v letih, 
športno aktivno udejstvovanje pa ima v hitrem ritmu življenja vse 
večji pomen, se lahko tudi sami preizkusite na teniškem igrišču 
v Destrniku, kjer ob dovolj velikem številu interesentov ponujajo 
teniške tečaje tudi brezplačno, z željo, da bi svoje bogato znanje 
prenesli tudi na ostale generacije. 

Moške dvojice

16.medobčinski teniški turnir moški pari zmagovalca Ivo Gerjovič, Marjan Škofič

Moški posamezno, slavil je Kraner (stoji, drugi z desne)
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Nina Zorman
Dobrodelna akcija Nataše Hercog

Polepšajmo jim življenje!
O dobrosrčnosti in dobrodelni akciji Nataše Hercog smo pisali že 
v prejšnji številki Občana. Zbiranje oblačil in hrane za šestčlansko 
družino z Destrnika se je v petek, 6. maja, zaključilo. Nataša nam je 
povedala, da je bila presenečena nad odzivom ljudi – ko je sredi 
akcije ugotovila, da primanjkujejo oblačila za mlajša člana družine, 
so ji priskočile na pomoč mamice in ji dostavile (celo) nova oblačila. 
»S partnerjem sva komaj vse »zbasala« v moj avto, toliko stvari se 
je nabralo,« je bila zadovoljna Hercogova in dodala, da bo zbrane 
potrebščine odpeljala k družini, s katero se bo tudi prvič srečala. 
Njeni pozitivnosti ni konca; ob vprašanju, ali ima v prihodnosti v 
načrtu kakšno humanitarno akcijo, je s cmokom v grlu povedala, 
da ja. V času tekmovanja za zlato točajko je njena dobra prijateljica 
tragično preminila in za seboj pustila štiri mladoletne otroke, 
najmlajšima je sama krstna botra. Ker otroci še niso bili na morju, se 
bo obrnila na turistične agencije, če bi lahko kakor koli pomagali, 
da otrokom, ki so sedaj primorani živeti brez materine pomoči in 
ljubezni, polepšajo poletne počitnice. Seveda bo dobrodelnost 
završala tudi na socialnem omrežju Facebook, kjer bo pozvala k 
zbiranju materialnih in finančnih sredstev. 
»Tudi sama sem mama. Za svojega sina bi dala vse. Zato bom 
poskušala tem otrokom, ki so ostali brez mame, pomagati po svojih 
najboljših močeh. Prvi teden po tragediji sem bila še v šoku, sedaj 
sem odločena pomagati otrokom, ki niso nič krivi in si zaslužijo 
našo podporo in ljubezen,« je še dodala optimistična Nataša.
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Ko razsvetljava nova po njih se vije, Levanjščica v Pesnico izlije. 
Danes smo veseli vsi, saj nova tehtnica se otvori. Zdaj smo moderna 
vas, kjer vedno nasmejane najdete nas,« je med drugim dejala 
povezovalka Nika Matjašič v nedeljo, 8. junija, na slovesnosti v 
Levanjcih. 
Zbrane je nagovoril Anton Žampa, ki je med drugim dejal: »Danes 
smo lahko ponosni na naša lepo urejena kraja Levanjci in Desenci. 
Tukaj imamo več sodobnih, lahko bi rekli evropsko primerljivih 
kmetij s sodobno računalniško in strojno opremo, ki so vzor 
slovenskemu kmetijstvu, imamo lepo urejene hiše, še posebej 
pa delovne sovaščane, ki so željni lepšega jutri za vse nas in naše 
zanamce.« 
Povedal je, da so ponosni na tri nove pridobitve v vasi, in sicer 
položitev elektrovodov v zemljo, posodobitev ter širitev javne 
razsvetljave, ki je bila načrtovana že dalj časa. Nekaj izkopov so 
opravili vaščani sami, ostala dela je kot investitor opravila Občina 
Destrnik in njeno podjetje Gradnje Destrnik. Postavili so enajst 
novih kandelabrov z lučmi. Tretja pridobitev pa je izgradnja cestne 

Zmago Šalamun

»Levanjci so vas, kjer vsak človek je pravi as.

mostne tehtnice. Gre za 60-tonsko tehtnico, dolgo osemnajst 
metrov. Vrednost te investicije je 45.000 evrov, k temu je treba 
prišteti še prostovoljne prispevke in delovne ure, ki so jih opravili 
vaščani. Zemljišče je podaril pobudnik akcije Janez Zelenik. Občina 
Destrnik je zagotovila del potrebnega gramoza in material za 
razširitev propusta v vasi, ki sedaj omogoča krožni dostop do 
tehtnice. 
Zbrane sta nagovorila tudi župan Občine Destrnik Vladimir Vindiš 
in pobudnik akcije za postavitev tehtnice Janez Zelenik. Za kulturni 
program sta poskrbela Alen Čuček in Damjana Žampa, nove 
pridobitve pa je blagoslovil tudi domači župnik Jožef Škofič. 
Vseh 17 investitorjev je na slovesnosti dobilo ključe tehtnice, ki sta 
jih podelila župan Vladimir Vindiš in Anton Žampa. Prejeli so jih: 
Janez Zelenik iz Levanjcev 6, Franc Matjašič iz Levanjcev 4, Viktor 
Žampa iz Levanjcev 20, Branko Klemenčič iz Nove vasi pri Ptuju 114, 
Milan Polanec iz Levanjcev 9, Milan Rodošek iz Desencev 2, Albin 
Vajngerl iz Gomilcev 14 a, Anton Žampa iz Levanjcev 10, KINA, d. 
o. o., Stanislav Klemenčič iz Nove vasi pri Ptuju 115 c, Ivan Majerič 
iz Spodnjega Velovleka 8, Franc Mohorič iz Trnovske vasi 25, Anica 
Petek iz Desencev 6, Slavko Pihler iz Levanjcev 1, Franc Horvat iz 
Desencev 7, Ivan Kocmut iz Ločiča 24 in Zofka Malek iz Doliča 28.
Prerez vrvice na tehtnici sta opravila župan Vladimir Vindiš in 
pobudnik akcije Janez Zelenik. Po končani slovesnosti so se vaščani 
obeh vasi zbrali na družabnem srečanju v gasilskem domu v 
Desencih. 
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Tanja Hauptman

Pomagali žrtvam poplav

Odzivi na katastrofalne poplave v Bosni, Srbiji in na Hrvaškem 
so resnično neverjetni, zato so se v turističnem društvu odločili, 
da tudi sami prispevajo po svojih zmožnostih in v teh težkih 
trenutkih pokažejo, da je potrebne samo malo dobre volje, ki pa 
veliko pomeni človeku v stiski. Tokrat so to stisko občutili naši 
južni sosedi. 
Društvo je kupilo izdelke v vrednosti nekaj več kot sto evrov. 
Pripravili so dobrine, ki so ljudem v poplavljenih območjih 
najbolj potrebne: voda, mleko, pločevinke s hrano, dezinfekcijski 
pripomočki, šamponi, toaletni papir, plenice …
Zbiranje je potekalo povsod po državi: v humanitarnih 
organizacijah, šolah, društvih, podjetjih in med posamezniki. 
Slovenija, ki je tudi sama v precejšnji krizi, se je odzvala široko in 
izjemno hitro. 
Zdi se, da je naravna nesreča zabrisala meje med državami. Ljudje 
so si nesebično priskočili na pomoč. To dejstvo nas lahko navdaja 
z optimizmom, a kljub vsemu upamo, da bo v prihodnje naravnih 
katastrof čim manj, sočutje do sočloveka v stiski pa iz dneva v dan 
večje. 
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